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Минималната работна за-
плата от догодина да стане 
850 лв. гласуваха депутати-
те вчера по предложение на 
“БсП за България”. с проме-
ни в кодекса на труда тя ще 
се определя до 31 октомври и 
няма да е под 50% от средната 
за предходните 12 месеца. 

“Много сме щастливи, че 
социалният пакет, който пред-
лагаме от 2 месеца, вече тръг-
ва в зала, получава подкрепа 
и се обръщаме към реалните 
проблеми на хората, затруд-
нени заради кризите, заради 
цените и заради инфлацията. 
надяваме се това да мине и на 

второ четене”, заяви корне-
лия нинова.

това е позитивна новина 
и въпреки различията си по 
въпросите за правителство и 
по различни теми и коалиции 
в парламента, най-накрая като 
че ли тръгва една “коалиция за 
народа”, подчерта тя. нинова 

призова другите парламен-
тарни групи да се продължи 
в този дух. Остава малко вре-
ме до нова година - срокът, в 
който трябва да се обединим 
и заедно да намерим решение 
за много проблеми на хората, 
поясни лидерът на БсП.

Цялата Мара 
втасала

Над 75% едва свързват двата края

Минималната работна 
заплата става 850 лв.
Идва„коалициязанарода”,заявиКорнелияНинова
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Над 75% от хората у нас имат трудности при покриването на  все-
кидневните си разходи. С известни затруднения са 38,5% от домакин-
ствата, за 28,3% това е трудно, а за 10,8% - много трудно.

БсП не е партия, която взима ре-
шения под натиск. това би трябвало 
да знаят модерните леви в европа, 
които си позволиха да пратят две ул-
тимативни писма до “Позитано” 20, 
с които удрят по ръководството на 
партията в опит да го накарат да про-
мени мнението си за истанбулската 
конвенция. Цялата Мара втаса в ев-
ропа, та на Пес и социнтерна това 
им е точка първа от дневния ред. не 
масовото обедняване на хората от 
идиотските санкции срещу Русия, не 
тежката икономическа депресия, ко-
ято захлупва континента, а правата 
на ЛГБт у нас.

Опитите да се мачка лично лиде-
рът на БсП корнелия нинова по “ис-
танбулската” линия наливат здраво 
вода в мелницата на евроскептици-
зма на все повече българи. Първо, 
защото у нас никой не преследва 
“различните”. ние си знаем, че има 
само двама медицински специали-
сти - уролог и гинеколог. Останалите 
къде ходят на лекар не смеем дори 
да си помислим. но не им пречим да 
мечтаят да минат под дъгата. Затова 
и в конституцията сме записали, че 
има два биологични пола. Затова и 
светият синод, и конституционни-
ят съд в един глас отсъдиха срещу 
истанбулската конвенция. Целият 
народ е доволен от това положение 
и персоналният удар срещу БсП и 
ръководството на партията няма да 
увеличи симпатиите ни към Пес, 
нито към европа. А съвсем скоро 
тъкмо те ще им трябват, за да се до-
берат до първокласните ни валутни 
резерви. например.

Нора СТОИЧКОВА

Стр. 15

СнимкиСпаСиСоФиЯ

алексаНдър 
везеНков със 
„спортеН Икар”

Часове след като бе пуснато за движение ремонтираното трасе на трамвай номер 5, 
една от мотрисите аварира на Руски паметник и това доведе до големи задръствания
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дНес отварят
за Няколко часа
вратИте 
На „Бузлуджа”

БългарИя
отНово
е ИзвъН
ШеНгеН

красИМИра куБарелова
за жИвота, люБовта
И БългарскИя дух

Вкадър

пес НатИска
НИНова за
ИстаНБулската
коНвеНцИя

попреДложениенабСп:
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  �
Аида ОвАнес

Със 175 гласа “за” и трима въздър-

жали се народните представители при-

еха на първо четене предложените от 
БСп промени в Кодекса на труда (КТ), 
според които минималната заплата за 
следващата календарна година ще се 
определя до 31 октомври на предход-

ната и няма да е под 50% от средната 
за предходните 12 месеца. За догодина 

това са 850 лв. Срокът между първо и 
второ четене остава 7 дни, в които пар-

ламентарните партии ще могат да вне-

сат своите предложения.  
“Служебният кабинет на Радев зам-

рази доходите на българските гражда-

ни в най-тежките месеци. подкрепете 
БСп да увеличим заплатите на 600 
хил. работещи бедни”, обърна се към 
депутатите Корнелия Нинова от пар-

ламентарната трибуна и припомни, че 
в едни от най-тежките седмици след 
началото на войната в Украйна редов-

ното правителство увеличи минимал-

ната заплата от 650 на 710 лв. Нинова 
припомни, че преди няколко дни по 
предложение на БСп бяха подкрепени 
фирмите с над 200 лв. за ток. “Ние ви 
помогнахме да оцелеете през кризата и 
сега ви помагаме да работите, да оси-

гурявате БВп, но не можете да го на-

правите без работници. Нека заедно да 
се погрижим за тях”, обърна се Нинова 
към бизнеса.

Георги Гьоков припомни, че от годи-

ни се работи за механизъм за определяне 

на минималната заплата, като се отчитат 
променящите се условия, но без субек-

тивни решения, а сега проектът на БСп 
гарантира такава предвидимост и за ра-

ботниците, и за работодателите и в също-

то време изключва опасността от “замра-

зяването” й. В момента, след удръжките, 
работещите на минимална заплата полу-

чават 549 лв., което след 1 януари ще е с 
45 лв. над линията на бедност, припом-

ни Гьоков и прогнозира, че “ако сега не 
вдигнем минималната заплата със 140 лв., 
догодина, когато, повярвайте ми, ще се 
наложи да я вдигаме, ще бъде с 300 лв.”, 
което ще затрудни още повече бизнеса.

потискането на минималната за-

плата потиска икономическия растеж, 
а увеличаването й ще намали неравен-

ствата, заяви проф. Румен Гечев. Той 
припомни, че докато у нас минимал-

ното месечно възнаграждение е 363 
евро, то в Сърбия, която не е член на 
еС, е със 100 евро (22%) по-висока, а в 
страни членки на Съюза като Унгария 
е 640 евро, в  Чехия е 664, а в Хърватия 
- 700 евро. Гечев бе категоричен, че са 
неприемливи аргументите на някои 
представители на бизнеса, че увелича-

ването на минималната заплата ще по-

нижи конкурентоспособността.

  �
Юлия КУЛИнсКА

“Обикновено парламентът 
произвежда скандали и негатив-

ни новини, затова се надяваме да 
получи по-голяма публичност 
една добра новина. Със 175 гла-

са от всички парламентарни пар-

тии бе прието предложението на 
“БСп за България” минимална-

та работна заплата да стане 50% 
от средната, което за 2023 г. е 
850 лв”, заяви лидерът на БСп 
Корнелия Нинова на брифинг в 
Народното събрание.

“Много сме щастливи, че 
социалният пакет, който пред-

лагаме от 2 месеца, вече тръг-

ва в зала, получава подкрепа, 
и се обръщаме към реалните 
проблеми на хората, затруд-

нени заради кризите, заради 

цените и заради инфлацията. 
Надяваме се това да мине и на 
второ четене”, подчерта Ни-

нова. Тя изрази надежда, че в 
зала също ще мине предложе-

нието на левицата за безплат-

ни учебници за деца от 1 до 
12 клас.

да обърнем акцента към по-

зитивните новини и към това, 
че въпреки различията си по 
въпросите за правителство и 

по различни теми и коалиции 
в парламента най-накрая като 
че ли тръгва една “коалиция 
за народа”, доволна е Нинова. 
Тя призова другите парламен-

тарни групи да се продължи в 

този дух. 
Остава малко време до Нова 

година - срока, в който трябва да 
се обединим и заедно да наме-

рим решение за много проблеми 
на хората, поясни Нинова.

За няколко часа днес ще бъдат 
отворени вратите на монумента 
“Бузлуджа”, който е със статут 
на паметник на културата от на-

ционално значение. достъп до 
вътрешността ще има за предста-

вители на медиите, държавните 
институции, дарители и добро-

волци, съобщи председателят на 
фондация “проект Бузлуджа” 
арх. дора Иванова. Идеята е да 
бъде представена реализацията 
на проекта за обезопасяване и 
осигуряване на временен посе-

тителски достъп, финансиран с 

388 000 лв. от Министерството на 
културата. С тези средства беше 
стабилизирана мозайката на ку-

пола, разчистени бяха металните 
и дървени останки върху покрив-

ната конструкция и азбестът, из-

ползван преди десетилетия за из-

олация. Завършени са специални 
пътеки, по които ще се предви-

жват в бъдеще туристите. 
Специално за отварянето на 

монумента у нас ще пристигнат 
някои от най-големите специали-

сти в света в областта на реставра-

цията и запазване на паметниците 

на дисонантното изкуство. Сред 
тях ще бъдат проф. Йорг Хаспел, 
председател на борда на немска-

та фондация за опазване на па-

метниците, арх. Греъм Бел, член 
на борда на “европа Ностра”, и 
проф. Томас данцл, ръководител 
на катедра “Реставрация” в Тех-

ническия университет в Мюнхен. 
Наскоро на посещение у нас беше 
и вицепрезидентът на “европа 
Ностра” пийт Яспърт, който зая-

ви, че Бузлуджа е мястото, къде-

то миналото може да се срещне с 
бъдещето. 

пореден заместник на 
столичния кмет Йордан-

ка Фандъкова си тръгва 
от ул. “Московска” 33. 
Кристиан Кръстев на-

пуска поста зам.-кмет 
по транспорта по лични 
причини, съобщи БТА.

Вчера той е депози-

рал молбата си за осво-

бождаване “по взаимно 
съгласие” пред кмета. 
“От тук нататък ще се 
развивам в друга посока. 
Напускам в прекрасни 
отношения с колегите и 
с кмета, те не искат да 
ме пускат”, допълни той. 

От думите му стана ясно, 
че той е участвал в кон-

курс, който е спечелил, и 
смята да се развива и да 
допълва експертизата си 
в транспорта.

Кръстев бе транспор-

тен министър в служебно-

то правителството на Ма-

рин Райков. Впоследствие 
става зам.-кмет по транс-

порта на столицата. 
Ресорът “Транспорт 

и градска мобилност” ще 
бъде поет от заместник-
кмета по направление 
“Финанси и здравеопаз-

ване” дончо Барбалов.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

специализираната болница за пневмофтизиа-

трични заболявания във варна остана без елек-

тричество за два часа, както се очакваше след 
многократните предупреждения на “енерго-Про”. 
Прекъсването на тока е заради неплатени сметки 
от 80 000 лева. Директорът на лечебното заведе-

ние доц. Христо Ганчев от месеци търси помощ, 
но резултат няма. През следващата седмица бол-

ницата ще остане без ток за 4 часа. “в момента 
имаме 12 болни, доскоро бяха 20. Започнахме да ги 
извеждаме, за да се долекуват вкъщи”, коментира 
доц. Ганчев. според него следващите стъпки са 
целият персонал да напусне, още повече, че никой 
не е получавал заплати от 10 месеца.  Доц. Ганчев 
предлага да бъдат намерени спонсори, с чиято 
помощ да бъдат изплатени дълговете, а после да 
се търсят начини за спасяване на болницата.

Белодробната 
болница 
във Варна остана 
без ток за 2 часа

Пореден заместник на Фандъкова си тръгва

Днес отварят вратите на „Бузлуджа”

Минималната заплата 
става 850 лева

ВсичкиподкрепихаБсп:

срокътмеждупървоивторочетенеостава7дни

корнелияниноВа:

Тръгва 
„коалиция 
за народа”
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„Българскипощи“АД
до15декември2022г.,
„Добипрес“ЕООД
до28декември2022г.,
вредакциятанавестника
до20декември2022г.

12месеца-204лв.

6месеца-102лв.

3месеца-51лв.

1месец-18лв.

Заповечеинформация:тел.:029705203и029705216

Каталоженномер:6

приемете нашите ува-

жения към вас като лич-

ност и професионалист, 
ние няма да подкрепим 
правителство, оглавявано 
от вас като кандидат на 
герб за министър-пред-

седател. това заяви ли-

дерът на бСп корнелия 
Нинова, която се срещна 
с проф. Николай габров-

ски по негова покана за 
преговори за съставяне 
на правителство. “имаме 
дългогодишни отноше-

ния с герб. имали сме 
своите спорове и про-

тиворечия по модела на 
управление. тази наша 
позиция остава непроме-

нена”, поясни Нинова.
“Уважаваме вашата 

амбиция да съставите 
правителство, но има 
възможност и за вто-

ри, и за трети мандат. 
Споделяме напълно, че 
българия има нужда от 
стабилност, от работещ 
парламент и редовен 
кабинет. пожелаваме 
ви в следващите разго-

вори да срещнете пове-

че разбиране”, подчерта 
Нинова.

проф. габровски бла-

годари на социалистите, 
че са се отзовали на пока-

ната. “Основната ми цел 
ще е като гражданин да 
търся диалог между пар-

тиите. видимо е, че вся-

ка от тях иска да защити 
конкретни интереси на 
своите гласоподаватели 
и стига до едни нива, 
които не позволяват да 
се продължи напред. 
трябва да се премине в 
режим на диалог и общи 
интереси и допирни точ-

ки, за да се продължи на-

пред”, обърна се той към 
бСп.

Още в сряда корне-

лия Нинова обяви, че 
ще откаже подкрепа на 
кандидат-премиера на 
герб. “какъвто и каби-

нет да предложи проф. 
габровски, това е каби-

нет с първия мандат на 
герб”, каза тя. Нинова 
припомни решението 
на НС на бСп, че не 
подкрепят правител-

ство с мандат на парти-

ята на бойко борисов, 
на дпС и на “възраж-

дане”. по-късно вчера 
на брифинг тя уточни, 
че когато се стигне до 
трети мандат, ще бъде 
свикан Националният 
съвет на бСп, който 
ще реши какво да е по-

ведението на левицата. 
Номинираният за 

премиер преговаря за 
съставянето на прави-

телство и с представи-

тели на “демократична 
българия”. в тази кон-

фигурация няма как да 

подкрепим правител-

ство с първия мандат, 
заяви съпредседателят 
на коалицията Христо 
иванов. “ако правител-

ство бъде излъчено и 
вашата мисия завърши 
с успех, ние ще бъдем 

отворени, макар и като 
опозиция, да работим 
по конкретни теми по 
начин, по който и в мо-

мента работим с парти-

ята, която ви е излъчи-

ла. има широк спектър 
по теми, по които добре 

работим и намираме 
общ език”, отбеляза 
иванов.

разговорите на проф. 
Николай габровски с 
парламентарно предста-

вените партии продъл-

жават и днес. 

депутати от всички парламентарни 
групи отправиха остри критики срещу 
служебния кабинет и президента. Стигна 
се до искане държавният глава румен ра-

дев да се яви в Народното събрание, за да 
обясни действията на назначените от него 
министри. повод станаха думите на слу-

жебния премиер гълъб донев, че темата 
за Шенген била “пиар фокус, който от не-

деля вечер се ползва като сламка, за която 
се хваща удавникът”.

“това вече граничи с безпрецедентно 
нахалство. дори няма да наричем до-

нев служебен, а назначен. той възприе-

ма функционирането на държавата като 
пиар”, ядоса се депутатът от “бСп за бъл-

гария” иван Ченчев. “Хайде да призовем 
служебният премиер да слага плувките и 
плавниците и да идва тук при удавници-

те. тези назначени министри си позволя-

ват не само да не идват в комисии, ами и 
не си вдигат телефоните в министерства-

та. излиза така, че един човек контролира 
всички в държавата”, коментира Ченчев. 
“Уважаеми депутати, вие не сте назначе-

ни, вие сте избрани тук от народа. Хай-

де да се вземем в ръце и да спрем всичко 
това”, призова той.

“ в транспортна комисия един вице-

премиер трябваше да представи договори 
за разплащане на европейски средства, за 
заплати в едно от търговските дружества 
в министерството. Но преди 5 минути 

разбрахме, че той няма да дойде, явно го е 
страх”, възмути се зам.-председателят на 
пг на бСп георги Свиленски. той каза, 
че не може служебни министри да не се 
явяват в комисии.

“това не се е случвало дори по упра-

влението на герб. Служебният кабинет 
надмина борисов от най-мракобесните 
му години”, коментира явор божанков 
от бСп. той се оплака, че в получен от 
служебния министър на отбраната дими-

тър Стоянов отговор на парламентарен 
въпрос имената на фирми и на цени по 
сключени от ведомството договори са за-

личени. 
асен василев от “продължаваме про-

мяната” подчерта, че той никога не си е 
позволявал да не се отчита в НС, когато 
е бил служебен и редовен министър, и да 
не идва, когато е бил поканен. може би 
се налага президентът да дойде и да даде 
обяснение за поведението на министрите 
си, призова и съпредседателят на “про-

дължаваме промяната” асен василев.  
депутатът от герб тома биков съоб-

щи, че министърът на културата е назна-

чил татяна дончева за член на борда на 
Фонд “1300 години българия”, а себе си е 
поставил начело на Управителния съвет. 
моят призив е някои министри евентуал-

но да се покажат, но други, ако може, да 
не се показват чак толкова много, сопна 
се биков.  

бСП отказа на Габровски
подкрепа за кабинета му
Когатобъдевръчентретиятмандат,Националниятсъвет
щекажекакдадействаме,заявиКорнелияНинова

  �
Юлия КУЛИНСКА

Депутатите с остри критики към 
служебния кабинет и президента
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Асоциацията на орга-

низациите на български-

те работодатели (АОБР) 
приветства решението на 
Народното събрание (НС) 
от 6 декември 2022 г., с 
което беше актуализира-

но решението на НС от 8 
ноември т.г. за възлагане 
на Министерския съвет да 
приеме програма за пре-

доставяне на компенсации 
на небитовите потребите-

ли на електрическа енер-

гия. Това каза добри Мит-

рев, председател на УС на 
Българската стопанска ка-

мара (БСК) и председател 
на АОБР.

Това е националноот-

говорно решение, което е 
в интерес на конкурентос-

пособността на българска-

та икономика и в интерес 
на всеки българин, изтък-

на Митрев. Той отправи 
призив към производите-

лите, преработвателите, 

търговците, вносителите 
на продукти и услуги в 
България да калкулират 
тази стабилност в цените 
в посока надолу и посочи, 
че "всички сме в една лод-

ка, заедно трябва да гре-

бем в посока просперитета 
на България". 

Митрев напомни, че до 
прегласуване на текстове-

те се стигна след протест 
на работодателските ор-

ганизации, а в резултат на 
решението през 2023 г. не-

битовите потребители на 
електрическа енергия ще 
получават компенсации 
в размер на 100 на сто за 
ползваната от тях елек-

троенергия на цена "ден 
напред" на Българската 
независима енергийна 
борса за съответния ме-

сец над прага от 200 лв. 
за мегаватчас (MWh). В 
момента компенсациите 
са за цената на тока, коя-

то е над 250 лв. за MWh. 
Той благодари на вноси-

теля на нормативната по-

правка - депутата от "БСп 
за България" драгомир 
Стойнев, на председателя 
и на зам.-председателя на 

парламентарната комисия 
по енергетика - делян до-

брев и Рамадан Аталай, и 
на народните представите-

ли, които са гласували "за" 
поправката, като изтъкна, 
че през 2023 г. български-

ят бизнес и всички други 
небитови потребители ще 
бъдат справедливо ком-

пенсирани за свръхвисо-

ките цени и ще плащат по-
евтина електроенергия.

С решението на НС 

от 6 декември се създава 
прогнозируемост, конку-

рентност и стабилност на 
енергийните цени, изтък-

на Митрев и добави, че 
се очаква да има подобни 
решения и за доставките, 
и за цената на природния 
газ.

председателят на 
АИКБ Васил Велев посо-

чи, че АОБР може само 
да призове бизнеса във 
връзка с компенсациите 
за тока "към етичност, 
да стегне малко колана, 
защото общата цел е да 
влезем в еврозоната". Не 
може хем да искаме цени-

те да растат, за да растат 
печалбите, хем да влезем в 
еврозоната, коментира Ве-

лев и изтъкна, че сега има 
възможност без бизнесът 
да е на загуба, да намали 
цените. Ние призоваваме 
за това и ще дадем личен 
пример, заяви Велев.

делът на хората у нас, които имат 
трудности да покрият всекидневните си 
разходи, остава относително висок - над 
75%, съобщи НСИ. през третото тримесе-

чие на 2022 г. доходът на 67,3% от дома-

кинствата е останал без промяна спрямо 
последните 12 месеца, показва последно-

то проучване на статистиката. Този дял 
намалява с повече от 5 процентни пункта 
спрямо предходните две тримесечия, но 
все още е значителен, отбелязва НСИ.

Увеличение на доходите на техните 
домакинства са посочили 27,9% от анке-

тираните, което е с 8,7% повече в сравне-

ние с второто тримесечие и с 9,4% повече 
в сравнение с първото тримесечие на 2022 
г., когато увеличение на доходите са има-

ли 18,5% от лицата. Основните причини 
за увеличение на доходите и през трите 
тримесечия са увеличение на пенсиите 
и социалните помощи и индексиране на 

заплатите.
В същото време намаление на доходи-

те за последните 12 месеца са посочили 
4,8% от анкетираните лица, което е с 2,9% 
по-малко в сравнение с второто тримесе-

чие и с 3,7% по-малко спрямо първите 
три месеца на 2022 г. подобно на пре-

дходните две тримесечия, и през третото 
тримесечие на 2022 г. делът на хората, 
изпитващи затруднения да покриват еже-

дневните си разходи, остава относително 
висок - над 75%. С известни затруднения 
са 38,5% от анкетираните, 28,3% от тях 
определят покриването на ежедневните 
разходи като трудно, а 10,8% - като много 
трудно.

В сравнение с предходните тримесе-

чия, намалява делът на домакинствата, 
които се справят много трудно, за сметка 
на увеличение на хората, които изпитват 
известни затруднения при покриване на 

ежедневните си разходи, отчита послед-

ното проучване на НСИ. Относително 
лесно могат да покрият ежедневните си 
разходи през третото тримесечие 18,1% 
от анкетираните, а едва 4,3% не изпитват 
никакви затруднения.  

"От средата на 2021 г. сме в ситуация 
на постоянно поскъпване. пикът беше 
достигнат в края на ноември. Вече 12-13 
дни пазарът намери своето равновесие, 

тук е точката на насищане. пазарът се 
успокои, няма я истерията, която наблю-

давахме", каза пред "България он ер" 
председателят на държавната комисия за 
стоковите борси и тържищата Владимир 
Иванов.

В момента най-рязко се вдига цената 
на кашкавала и сиренето, а според него 
това е закономерно, тъй като най-много 
са пострадали производителите на млеч-

ни продукти. Той добави, че стоките от 
първа необходимост, наблюдавани от 
НСИ, са поскъпнали с 29,2% за година. "В 
момента няма условия за продоволствена 
криза. Страхът не е добър съветник за 
пазара. Има проблем, когато се прави 
съпоставка между изоставащите доходи, 
там се създава напрежение и паника. Като 
потребители не трябва да субсидираме 
некоректни търговски практики", под-

черта Иванов.

Над 75% от домакинствата 
трудно покриват разходите си 
Стокитеотпърванеобходимостсапоскъпналис29,2%загодина

Работодателите призовават бизнеса да смъкне цените

европейската комисия одобри Стратегическия 
план за развитие на земеделието и селските райо-

ни в България за периода 2023-2027 г. Бюджетът 
за всички интервенции, разписани в плана, е малко 
над 8 млрд. евро (8 060 113 677 евро). по интервен-

циите за директни плащания финансовият ресурс 

възлиза на 4 400 517 396 евро, а за инвестиции в 
селските райони са предвидени 3 529 075 550 евро. 
В допълнение на това са предвидени и специални 
интервенции за лозаро-винарския сектор на стой-

ност 98 935 535 евро, за пчеларство 25 798 563 евро 
и 5 786 635 евро за секторни интервенции.

Лихвите по кредитите могат 
да се увеличат двойно до края на 
следващата година. Това прогно-

зират анализатори на пазара след 
поскъпване на заемите за потре-

бителите в европа и Съединени-

те щати. Така от средни нива от 
2,5%  лихвите могат да достигнат 
4-5 на сто през 2023 г. пореден 
знак за поскъпване на кредитите 
дойде преди дни, след като БНБ 
обяви рязко повишение на основ-

ната лихва в страната.
“Целта на банките е да се ов-

ладее високата инфлация, което 
неминуемо ще се отрази и на це-

ната на кредитите за потребите-

лите в България. Спорно е колко 
бързо и колко рязко ще се случи 

това, но клиентите трябва да са 
наясно, че това нещо предстои”, 
каза пред Нова телевизия кредит-

ният експерт Борис димитров.
Колко бързо и колко рязко, 

ще зависи от това кой индекс 
използва избраната от нас банка 
при определяне на нивата на лих-

вите по кредитите, които отпус-

ка. първи ефекта от по-скъпите 
кредити ще усетят клиентите на 
банките, при които лихвите за-

висят от индексите: EURIBOR и 
основната лихва в страната. Въ-

преки че тези заеми са малко на 
брой, при тях вноската може да 
се повиши още от 1 януари, тъй 
като тези два показателя вече 
вървят нагоре.

държавата ще може да по-

ема контрола при нужда над 
петролните рафинерии у нас, 
гласуваха на първо четене депу-

татите от енергийната комисия. 
Според промените в закона кон-

тролът ще бъде осъществяван 
от министъра на икономиката, 
който ще има право да назначи 
особен търговски управител в 

съответната нефтопреработваща 
компания. предложението пред-

вижда въпросният търговски уп-

равител да се назначава за срок 
от шест плюс шест месеца, но 
да няма право да се разпорежда 
с имуществото на дружеството. 
“да, нашето предложение е за 
“Лукойл”, но нашето предло-

жение е такова, че да може да 

се използват тези текстове за 
каквото и да е предприятие от 
критичната инфраструктура на 
страната”, обясни Ивайло Мир-

чев от дБ. Особеният управител 
ще се въвежда, ако рафинерията 
е нарушила правилата на евро-

пейския съюз, на ООН или има 
вероятност да бъде спряно про-

изводството.

СнимкаБТа

Двоен ръст на лихвите 
по кредитите до края 
на 2023 г.

ЕК одобри стратегическия 
ни план за земеделие

Държавата влиза в „Лукойл” при криза
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накратко

Привърженици на вече бившия перуански президент Педро Кастийо влязоха в сблъсъци с полицията. 
Те не могат да повярват, че управлението му е продължило малко повече от година

СнимкиБТА

Импийчмънт и арест
на президента на Перу
ВицепрезиденткатаДинаБолуартесмятадауправлявадо2026г.

Арестуван е президен-

тът на перу педро кас-

тийо, съобщи в туитър 
Националната полиция 
на страната. по-рано през 
деня конгресът на южно-

американската държава 
гласува “за” импийчмънт. 
това беше третият подо-

бен вот за последните 18 
месеца. решението дойде, 
след като в телевизионно 
обръщение кастийо обяви, 
че разпуска конгреса, въ-

вежда комендантски час и 
ще сформира извънредно 
правителство, което ще уп-

равлява с декрети.
Гласуването за импий-

чмънт заради “морална не-

способност” бе одобрено 
от 101 от общо 130 депу-

тати. мандатът на държав-

ния глава, продължил от 28 
юли 2021 г. до 7 декември 
2022 г., бе белязан от не-

прекъснати кризи, много-

кратни промени в кабинета, 
множество разследвания за 
корупция и протести.

кастийо бе арестуван 
след осуетения му опит за 
разпускане на парламен-

та, съобщи прокуратурата. 

Според местни медии той 
се е опитвал да се укрие в 
посолството на мексико, 
когато е бил задържан.

След свалянето му от 
власт начело на страната 
застана вицепрезидентката 
дина Болуарте, която вече 
положи клетва. решение-

то е взето в съответствие с 
перуанската конституция. 
“конгресът взе решение и 
мое задължение е да дейст-

вам. встъпвам в длъжност, 
осъзнавайки огромната от-

говорност. президентът пе-

дро кастийо направи опит 

за държавен преврат, кой-

то не намери отговор нито 
в държавните институции, 
нито на улицата”, заяви тя. 
и призова за политическо 
примирие за преодоляване 
на кризата, обхванала стра-

ната. “искам пространство 
и време за спасяване на 
страната”, заяви тя.

60-годишната адвокатка 
е първата жена президент 
на перу. дина Болуарте 
обяви, че ще управлява до 
юли 2026 г., когато щеше 
да приключи мандатът на 
предшественика й.

Администрацията на американския президент джо Бай-

дън одобри две отделни продажби на оръжейни системи, ре-

зервни части, нестандартно оборудване и логистика на тай-

ван. Стойността на продажбите е над $425 милиона, а като 
причина се посочват засилените заплахи на китай.

От държавния департамент заявяват обаче, че  тази “про-

дажба обслужва националните, икономическите и интереси-

те на сигурността на САЩ, като подкрепят продължаващите 
усилия на получателя, т.е. на тайван, да поддържа надеждна 
отбранителна способност”.

миналия месец на срещата на върха на Г-20 в Бали Байдън 
за пръв път се срещна с китайския президент Си Цзинпин. 
Още преди срещата той заяви, че планира да му окаже натиск 
заради поведението на пекин спрямо тайван и ангажименти-

те на САЩ към отбраната на острова.

САЩ дават $425 млн.
за оръжие за Тайван

руският президент владимир путин обяви, че рискът от 
ядрена война се повишава, но настоя, че москва не е “полу-

дяла” и разглежда собствения си ядрен арсенал само като 
отбранително възпиране на вражески удар. и допълни, че 
руската армия може да се сражава в Украйна дълго време и 
според него няма нужда да се мобилизират още войници на 
този етап.

рискът от това путин да използва ядрени оръжия като 
част от неговата война в Украйна е намалял в отговор на 
международния натиск, посочи германският канцлер Олаф 
Шолц в интервю за немска медийна група.

“русия спря да заплашва, че ще използва ядрени оръжия като 
реакция на международната общност, която начерта червена ли-

ния”, категоричен бе лидерът. Според него е важно диалогът с 
кремъл да продължава въпреки дълбоките различия.

Путин: Рискът от
ядрена война расте

Тайландски войници са намерили 
пакети с дрога и тялото на 
предполагаем наркодилър в гора 
в северната част на страната. 
Според властите 15 престъпници 
са убити при акцията

България отново е извън Шенген
Съветът на еС по пра-

восъдие и вътрешни работи 
отхвърли предложението 
България и румъния да се 
присъединят към Шенген, 
съобщиха световните аген-

ции. при гласуването 25 
гласа са били “за”, а два - 
“против”. присъединяването 

на нови държави към зоната 
става само с единодушно 
гласуване.

Хърватия обаче полу-

чи одобрение и от 1 януари 
2023 г. е част от шенгенското 
пространство.

както стана ясно пред-

варително, Австрия и Ни-

дерландия блокираха при-

емането ни. Австрийският 
министър на вътрешните 
работи Герхард кернер обо-

сновава решението с голе-

мия брой нерегистрирани 
мигранти и молби за убежи-

ще в страната му и поиска 
допълнителни мерки от ев-

ропейската комисия. 
по-рано стана ясно, че 

Нидерландия е поискала Бъл-

гария да представи доклад по 
механизма за сътрудничест-

во и проверка. тази практика 
бе преустановена от евро-

пейската комисия за страна-

та ни в края на 2019 г.

В Испания издирват 
12 бегълци от самолет

Испанската полиция издирва 12 
пътници, напуснали самолета от 
Казабланка за Истанбул след извън-
редно кацане на летището в Бар-
селона. Било съобщено, че на “бре-
менна пътничка й изтекли водите”. 
След преглед в болница се оказало, 
че дори не е бременна. Повдигнато 
й е обвинение за нарушение на об-
ществения ред.

Нетаняху си осигури 
мнозинство

Лидерът на “Ликуд” и бивш 
израелски премиер Бенямин Нета-
няху си осигури мнозинство в пар-
ламента, след като партията му 
се договори с ултраортодоксална-
та “Шас”. “Направихме още една 
крачка към сформирането на дясно 
правителство в интерес на всички 
граждани на Израел”, заяви той.

Бившият лидер 
на Гватемала осъден 
за корупция 

Бившият президент на Гватема-
ла Ото Перес Молина и вицепрези-
дентката му Роксана Балдети бяха 
признати за виновни по обвинения 
в измама и заговор. Около 30 други 
лица, включително митнически слу-
жители и бизнесмени, са замесени. 
В схемата са раздадени около $1 
млн. подкупи, около $2 млн. са про-
пуснатите ползи за държавата.

Седем убити след 
стрелба в Мексико

Седем души са убити при прес-
трелка между мексиканската ар-
мия и заподозрени членове на нар-
кокартели в северния граничен град 
Нуево Ларедо. Няма загинали войни-
ци. Президентът Андрес Обрадор 
заяви, че това е в отговор на ареста 
на лидер на картела. 

Наводнения в Лисабон
Проливни дъждове отнеха жи-

вота на най-малко един човек в 
Лисабон, отнесоха коли и наводни-
ха сгради. Заради лошото време е 
обявен червен код в португалската 
столица, в окръг Сантарем и в юж-
ната провинция Алгарве.

Ново земетресение 
на остров Ява 

Земетресение с магнитуд 5,8 
по скалата на Рихтер разлюля ре-
гиона на индонезийския остров Ява 
по-малко от месец след като друг 
трус отне живота на над 300 души. 
Няма данни за щети.
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МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН ЗА БОРБА С КОРУП-

ЦИЯТА. Отбелязва се 
официално от 2004 г. 
На 31 октомври 2003 
г. с резолюция Общо-
то събрание на ООН 
приема Конвенцията 
срещу корупцията. 
Тя е открита за подписване на срещата на високо 
равнище в Мерида, Мексико (9-11 декември 2003 г.), 
влиза в сила на 14 декември 2005 г.

1835 - В СВИЩОВ СЕ РАЖДА НИКОЛАЙ ПА-
ВЛОВИЧ, ХУДОЖНИК (УМИРА 1894 Г.). Завърш-
ва Академията за изобразителни 
изкуства в Мюнхен. Първите му 
опити са илюстрации към книги на 
д-р Петър Берон. С парите от тях 
започва да учи във Виена. Работи 
върху историческа живопис, ико-
нопис, битови картини и др. Сред 
работите му са 73 икони за църк-
вата “Св. Троица” в родния му град. Преподава ри-
суване в Софийската мъжка гимназия, учител е на 
големи имена в българската живопис.

1859 - РАЖДА СЕ ТОДОР ЙОНЧЕВ, УЧИТЕЛ 
И ОБЩЕСТВЕНИК (УМИРА 1940 Г.). През 1890 г. 
заедно с Тодор Влайков основават 
в с. Мирково, Софийско, първата 
българска кооперация “Орало”. 
Един от основоположниците на 
съвременното физическо възпи-
тание у нас. Като учител в София 
основава първото Гимнастическо 
дружество “Юнак”. Ръководител 
на българската делегация за Пър-
вите олимпийски игри в Атина (1896).

1938 - РАЖДА СЕ НИКОЛА КОТКОВ, ЕДНА ОТ 
ЛЕГЕНДИТЕ НА БЪЛГАРСКИЯ ФУТБОЛ (УМИРА 
1971 Г.). Играе за “Локомотив” 
(София), ЖСК “Славия” и “Лев-
ски” (София). Има 322 мача и 163 
гола в “А” група. Участник в наци-
оналния отбор, европейски шампи-
он за юноши през 1959 г., участник 
в евротурнири. Футболист щ1 на 
България (1964), печели купата 
за индивидуално спортсменство 
(1970). Загива трагично на 30 юни 1971 г. заедно с 
Георги Аспарухов в автомобилна катастрофа.

1953 - УМИРА ИВАН ДЕБЛЕВ, АГРОНОМ, 
ПРОФЕСОР (Р. 1876 Г.). Съз-
дава първите сортове пшеница 
в България. Някои от тях са по-
добрили зърнопроизводството 
в страната. Пише трудове за 
пшеницата, захарното цвекло и 
люцерната. Основател e на Агрономическия факул-
тет на Софийския университет (1921).

1955 - УМИРА АДРИАНА БУДЕВСКА, АКТРИ-
СА (Р. 1878 Г.). Смятана за 
една от най-големите изпъл-
нителки на трагични роли, 
сред основоположниците е на 
професионалния театър у нас. 
Майсторка на гласа и на чув-
ството, Будевска е сравнявана 
навремето със Сара Бернар. 
Изиграва с лекота световноизвестни роли. На ней-
но име е наречен Драматичният театър в Бургас.

2005 - УМИРА РОБЪРТ ШЕКЛИ, АМЕРИКАН-
СКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1928 Г.). Жъне 
успех още с първата си книга “Не-
докоснат от човешки ръце” (1954). 
Дълги години живее в Англия. Из-
дава 20 романа и приблизително 
толкова сборници с разкази. Осо-
бено популярен е в Италия, Герма-
ния и Полша. Шекли е един от най-
значимите писатели-фантасти на 
всички времена, носител на много награди.

Каквадържава!

инфлацията за ок-

томври отбеляза рекорд 
от близо 19 на сто. Но 
това средно аритметич-

но е нищо в сравнение 
със случващото се с це-

ните в малката потреби-

телска кошница, където 
са основните храни и ус-

луги. има продукти със 
100% скок. като тръгна 
повишението, и тези, 
дето имаха, и тези, дето 
нямат и грам основание, 
напомпаха цените. из-

ползваха конюнктурата, 

за да не останат по-на-

зад. и понеже след пре-

хода всичко се диктува 
от пазара, 30 и кусур го-

дини търговците не про-

пускат сгоден случай да 
ни одерат по десет кожи 
от гърба.

Близо месец след 
като стана известно, че 
по разпореждане на ко-

мисията за финансов 
надзор се вдигат вноски-

те в два фонда, което ще 
натовари от догодина с 
“огромната” сума от 3 лв. 
цената на задължителна-

та полица “Гражданска 
отговорност”, наглостта 
на търговците започна 
да лети в небесата. Бро-

кери вече прогнозират, 
сиреч опипват пазара, че 
поне с около 50 лв. ще 
поскъпне застраховката.

покрай черния пе-

тък лъсна наглостта и на 
други търговски субекти, 
явно взели “светъл” при-

мер от банките. които 

само такса за цапане на 
пода не са въвели и ко-

ито на гърба на кризата 
и всеобщото обедняване 
отчитат все по-големи и 
по-големи печалби. та 
много от електронните 
търговци са започнали 
да изискват и да при-

бират такса от 2 лева, 
ако поръчаната стока е 
с наложен платеж. така 
освен за стоката и дос-

тавката ще трябва да се 
бръкнете и за допълни-

телна такса. 
У нас спекула е мръс-

на дума. Законът за спе-

кулата бе елиминиран 
отдавна, по времето на 
иван костов. понятието 
спекула е особено неха-

ресвано от т.нар. десни 
икономисти, политици и 
тем подобни разбирачи. 
и ако някой си позволи 
да говори на тази тема, 
бива линчуван и назида-

ван. Щото конкуренция-

та регулирала всичко. За 

спазването на която уж 
следи комисията за за-

щита на конкуренцията. 
Но въпреки очеизвадни-

те договорки на търго-

вците в наша вреда, тя 
все не успява да устано-

ви картели.
На практика у нас 

едни имат повече права 
от други. Цени спокойно 
могат да се вдигат с пъти 
и това било свобода на 
пазара. Но вдигането 
на заплатите се оказва 
вредно за фиска, за кон-

куренцията, за инфлаци-

ята, за икономиката, за 
вселената... Служебният 
финансов министър ро-

сица велкова изкара от 
ръкава си всевъзможни 
аргументи срещу по-

вишаването на мини-

малната заплата на 850 
лв. Било изключително 
висок ръст. какви аргу-

менти, какъв министър, 
какво правителство, как-

ва държава...

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

  �
Мая ЙОВАНОВСКА

АНАТолИйсТАНКУлов

Мъсксрещумъст

Федералните власти 
на САЩ започнаха раз-

следване на компанията 
Neuralink, собственост на 
илон мъск, който наско-

ро купи социалната мре-

жа туитър. компанията 
е заподозряна, че е при-

чинила ненужни страда-

ния и смърт на животни 
поради желанието на 
мъск да се ускорят науч-

ните разработки. Според 
властите са умрели око-

ло 1500 мишки, плъхове, 
прасета, маймуни и овце, 
което се случва и в други 
лаборатории, но за което 
Neuralinк не е водила 
стриктна отчетност.

компанията е създа-

дена през 2016 г., а екс-

периментите се провеж-

дали от 2018 г., но едва 
след 4 години властите 
се сетиха за нейните оп-

ити и я взеха на мушка.
всъщност те едва ли 

щяха да се сетят за това, 
ако мъск не позволи на 
независимия журналист 
мат таиби да разкрие в 

туитър как предишното 
ръководство на мрежа-

та потушило скандала с 
лаптопа на президент-

ския син Хънтър Бай-

дън. това станало преди 
президентските избори в 
САЩ през 2020 г., спе-

челени от Байдън. А в 
намерения лаптоп, който 
Хънтър дал за ремонт, 
са открити снимки на 
непълнолетни и корес-

понденция с 14-годишно 
момиче, както и матери-

али, сочещи участието 
му в трафика на нарко-

тици и използването на 
политическото влияние 
на баща му за лобистки 
дейности. Хънтър Бай-

дън, например, уредил 
среща на представител 

на украинската енер-

гокомпания Burisma 
Holdings, в чийто борд 
на директорите е бил, с 
баща си, когато той бе 
вицепрезидент на САЩ. 
впрочем таиби разкри, 
че същото ръководство е 
блокирало и друг туито-

ве по настояване от еки-

па на Байдън.
Отделно мъск анон-

сира, че скоро ще бъдат 
обнародвани материали-

те от лаптопа на Хънтър 
Байдън. Бащата обаче 
смята пак да се канди-

датира за президентския 
пост. е, как компания-

та Neuralink да не бъде 
разследвана за ненужни 
страдания на опитните 
животинки?!

  �
Юри МИХАЛКОВ
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Една малка България
се разпиля по света
Акобяхуправник,щяхданамеряначиндасъхраня
българскиядух,казваписателката,коятонаскоро
зарадвачитателитесчетвъртиясироман

КРАСИМИРАКУБАРЕЛОВА:

Интервю на  
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

n Госпожо Кубарелова, 
къде се изгубихте? Повече 
от 10 години Вашите по-
читатели очакват исто-
рията на следващата сил-
на жена, която подхранва 
надеждата, че в един мо-
мент и те ще срещнат 
“похлупака за своята тен-
джерка”.

- Черен гологан не се 
губи. ето го моето верче, 
което среща “похлупака за 
своята тенджерка”. и слага 
тенджерата на огнището и 
като за манджичка започва 
да смесва вкусове и аромати 
за своя нов живот - с много 
любов. 

n Като изригване всред 
неочакваната и неестест-
вена ситуация в живота 
ни заради пандемията от 
КОВИД-19 ли да приемаме 
появата на “Верчето, На-
дежда и Любов” или нещо 
друго Ви предизвика да на-
пишете сега четвъртия си 
роман?

- Честно казано, романа 
написах някъде през 2011 
година. Оставаха ми десети-

на страници да го довърша 
и така 11 години... надвивах 
мързела си. Не съжалявам, 
че не издадох книгата тога-

ва. Сега й е било времето на 
“верчето, Надежда и Лю-

бов”. 
А пандемията ме научи 

на “бавен живот”, сетивата 
ми се “отвориха”. панде-

мията не можа да ме научи 
на страх, а на повече дис-

циплина, на толерантност 
към хората около мен. Още 
мисля за последиците - не 
толкова за хората, които 
изгубихме, а за тези, които 
останаха с невидими белези 
от нея.
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На стр. 8

“Казвам се Красимира Кубарелова 
и съм родена във Варна. Ако има 
прераждане, бих искала пак и пак 
да се родя и да живея в този град. 
Влюбена съм във Варна. Свършила 
съм важните неща в този живот. 
Родих син, бях съпруга, грижих се 
за родителите си, създадох дом, 
смях се, плаках, беше ми леко, беше 
ми тежко - живях и засадих рози-
те и дърветата в моята гради-
на.” В тези пет изречения събира 
живота си дотук авторката на 
четири романа, най-новият от 
които - “Верчето, Надежда и Лю-
бов”, излезе неотдавна с марката 
на изд. “Сиела”.  
Краси има хиляди почитатели, 
защото книгите й са такива, че 
може винаги да “избягаш” в тях, 
да ги разлистваш отново и отново 
- и когато ти е тъжно, и когато 
ти е радостно. По нейните думи, 
книгите й са обяснение в любов 
към българката, която може и 
заслужава да е героиня на роман. 
Приличат на романи за жени, но 
е хубаво да се четат от мъже, 
за да разберат най-накрая какво 
всъщност искат жените от тях. 
Бих добавила: и да осъзнаят, че и 
самите те се нуждаят от любов и 
топлина.
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От стр. 7

Една малка България...
n Смятате ли, че връх-

летялото ни всеобщо из-
питание ни отрезви и ни 
накара да отсеем стой-
ностните неща в живо-
та?

- Сигурна ли сте, че из-

трезняхме? или че отсяхме 
стойностните неща в жи-

вота? или станахме по-не-

вротични, по-объркани и 
по-тревожни? и дали и кога 
това изпитание ще приклю-

чи?
n Защо действието в 

новия Ви роман се развива 
точно в Тотината махала 
в Еленския Балкан?

- тотината махала не 
може да бъде открита в 
еленския Балкан. тя е из-

мислена. и къщата е измис-

лена. Но тотината махала 
е посоката, която героите 
избират, за да потърсят и 
намерят щастието си. Наско 
и верчето случват любовта 
си, защото са зрели да я пре-

живеят. можеше и да не се 
случи най-хубавото нещо в 
живота им. Но те слушат ду-

шата си, смели и мъдри са и 
чудото става. 

n Тотината махала и 
къщата са измислени, но 
разказът на главната геро-
иня за мястото, на което 
попада, напомня гледки, 
които всички сме вижда-
ли из България. Смълчани 
селца и махали, порутени 
къщи и училища, обрасли 
порти и пътеките пред 
тях. А в миналото там е 
кипял живот...

- Надявам се животът да 
се завърне в тези призрачни 
селца и махали, където на 
всяка порта има некролог. 
Надявам се селските учили-

ща да се напълнят с детска 
глъч. Надявам се да се раз-

чистят портите, обраснали с 
бръшлян. Болно ми е за бъл-

гарското село. 
единственият плюс на 

пандемията е това, че свобо-

дата, която дава животът на 
село, излезе на мода. много 
млади семейства съживяват 
изоставени селски къщи и 
откриват прелестите на из-

вънградския живот. покрай 
възможността за работа от 
дистанция виждам надежда 
за възраждане на български-

те села.
n В книгата Ви се зася-

га и чувствителната тема 
за осиновяването. Един 
значим и благороден жест, 
който обръща към добро 
живота на много хора, но 
понякога води до драми, ко-
ито огорчават и засенчват 
искрените намерения, с ко-
ито е извършен. Може би 
трябва да се вслушаме във 
философските разсъждения 
на Верчето по този въпрос...

- да, при нас, българи-

те, осиновяването е по-ско-

ро драма, отколкото радост. 
Чувствителна е тази тема. 
Ние не раждаме много деца 
и не осиновяваме много деца. 
А децата са радост. думата 
“осиновяване” бих заменила с 
“даряване”. мисля, че Любов 
дава детето си в дар, а не за 
осиновяване. 

n И друга тема в новата 
Ви творба ще жегне сър-

цата на много читатели: 
дъщерята на Верчето е за-
минала да учи в чужбина. 
“София ще остане в Амери-
ка, едва ли ще се върне тук”, 
си мисли майката. Немалко 
български семейства споде-
лят подобна съдба, баби и 
дядовци виждат по скайп 
как растат внуците им...

- Още по-тъжно е, че баби 
и дядовци отглеждат внуците 
си, докато родителите са на 
гурбет в чужбина. късат се 
семейните връзки. А, кой знае, 
може така семействата да ста-

ват още по-сплотени. дали е 
вярна приказката “далеч от 
очите, далеч от сърцето”? 

София обаче мисли по друг 
начин. тя смята, че когато съз-
дава семейство с чужденец, 
така животът на децата им ще 
е по-богат. те ще са възпитани 
от две култури, ще бъдат обо-

гатени.
времето ще покаже къде 

ще се запази българщината. 
дали ще е в малкото остана-

ли българи в България или в 
разпилените по света бълга-

ри? Още не знам.
имам много читатели в 

чужбина. една малка Бъл-

гария се разпиля по света 
- хора борбени, решителни, 
смели, мислещи и четящи. 
и не само моите книги четат 
българите в чужбина. те че-

тат много български автори. 
милеят за родината.

Ако бях управник, щях 
да намеря начин да съхраня 
българския дух. Но аз вярвам, 
че българските жени и майки, 
където и да са по света, раде-

ят за българщината.
n Вашите героини са 

откровени, женствени и 
всяка има своето ъгълче бол-
ка в душата, но не излъчват 
самосъжаление, напротив, 
дори гледат с хумор и само-
ирония на своите несгоди и 
копнежи.

- какво друго ни остава, 
когато болката ни задушава, 
освен сами да си дадем кураж? 
когато й се присмеем, ще я 
омаловажим, тя ще се смали 
и по-лесно ще продължим на-

пред, въпреки тази вече малка 
и смешна болчица.

n И Карамфила от “Ро-
зов цвят и сладко от смоки-
ни”, и Калинка от “Стари 
шлагери и крем брюле”, и 
Кръстина от “Кръстина и 
райските ябълки”, и Верче-
то от “Верчето, Надежда 
и Любов” са варненки, рабо-
тещи жени, които изпъл-
няват дълга и всекидневни-
те си задължения, без да 
хленчат. Но си имат една 
мечта - да бъдат обичани. 
Всъщност не е ли това най-
ценното в живота на всеки 
човек?

- Само едно е по-важно 
от това да си обичан - да оби-

чаш. да, това е най-ценното - 
да умееш да обичаш.

n Всеки от романите 
Ви не надхвърля 150 стра-
ници. А в тях има толкова 
възможни сюжетни линии 
за развиване, че биха могли 
да набъбнат доста. Защо 
така лаконично разказвате 
интересните си истории?

- Знам ли?.. Случвало ли 
ви се е в компания да ви при-

клещят и да ви разкажат ня-

коя предълга история? мен 

това ме изнервя. в книгите ми 
се иска героините ми сами да 
споделят историите си. да ги 
чувате, все едно си говорите. 
те ще кажат едно, вие - друго. 
все едно си разказвате един 
на друг. Не искам да отнемам 
думата на събеседниците си.

n Вече имахте първите 
срещи с читателите на но-
вия Ви роман - с какво ги е 
развълнувал, какви въпроси 
имат към Вас? Споделят 
ли свои лични истории?

- винаги читателите са 
любопитни да знаят има ли 
нещо лично в тези “любовни” 
романи. Няма, но пожелавам 
на всички читатели да из-

живеят една красива любов. 
това е благословия! разказа-

ха ми история за едно реално 
варненско “верче”, счето-

водителка, която е заживяла 
с любовта на живота си при 
сходна среща. Стана ми мно-

го мило.
Но най-сладкият въпрос 

е от един читател. той ме по-

моли да обменим опит във ва-

ренето на ракия, конкретно в 
тънкостите на приготвянето 
на материала. Защо не?! Аз 
споделям охотно рецептите 
си. 

n Какво е писането за 
Вас?

- Отмора, създаване на 
един друг свят, нещо много 
красиво и даващо надежда, 
което можеш да споделиш и 
дариш.

n Наближават едни 
от най-уютните и семей-
ни празници в календара, 
заредени с вяра, че трудно-
стите и лошото ще оста-
нат в старата година и с 
надежда за повече добро и 
красота през новата. Вие 
как празнувате и какво си 
пожелавате в тези светли 
дни?

- винаги по един и същи 
начин. У дома, уют, огън, 
пукот на дърва, миризма на 
елха, червено и златно, оби-

чам коледни песни, содена 
питка с късметче, постни-

те манджи - като във всеки 
български дом.

С вяра, Надежда и Лю-

бов се моля за една по-здра-

ва и щастлива година!

Краси Кубарелова със сина си Николай
Снимкиhttps://kubarelova.com

На премиерата на “Верчето, Надежда и Любов” в Градската 
художествена галерия “Борис Георгиев” във Варна
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Скъпи читателю!
 
В този брой на приложението 

за литература, изкуство и култура 
нека си спомним за поета антифа-
шист Кирил Маджаров. А писате-
лят Петър Доневски ще ни поведе 
по тъжните пътища на българско-
то село в разказа си “Наградата”.  

 Приятно четене.

Белетристикаотредактора стихотворението

Те бяха интелигентни млади 
хора. Студенти. Животът 
беше пред тях. Вярваха в 
светлия идеал на комунизма. 
И не можеха да се примирят с 
“кафявата чума”. В битката с 
фашизма дадоха живота си... 
Сред тях е КИРИЛ МАДЖА-
РОВ. Роден е през 1914 г. в с. 
Устово. Поет. Заради дейност-
та си като ремсист е преслед-
ван и принуден да напусне гим-
назия. Завършва като частен 
ученик. Сътрудничи на редица 
вестници, където публикува 
първите си стихотворения, 
както и публицистични мате-
риали. През 1936 г. е приет да 
учи право в Софийския универ-
ситет. По време на Втората 
световна война е мобилизиран и 
изпратен в българския окупаци-
онен корпус в гр. Чачак, Сърбия. 
Бяга и се присъединява към юго-
славските партизани. Убит е в 
сражение край град Куршумлия 
през 1944 г. - едва 30-годишен. 

Родено нейде в пазвите на юг,
днес слънцето празнува свойта  
         младост,
в ръцете си размахва огнен чук
и с ударите пламъчета падат.

Запалени полетата димят
и дишат жадно топлина и сили,
а в гънките на влажната земя
пулсира кръв в набъбналите жили.

В сърцето на баирите възторжено
звънят и светят пламенно секири;
напуснал смело хижата-каторга,
човекът пее песен с дух всемирен.

Работници по фабрики и сгради
опъват нерви, мускули и клетки
и в дружен хор на всички свои братя
те пращат бодри пролетни привети.

А селяни с рала земята порят
и хвърлят в угарите ново семе -
но може би ще рукнат пак пороища
и ний отново бури ще береме!

Пролет
  �

Кирил МАДЖАРОВ

Наградата
Разказ от Петър Доневски

 (със съкращения)

ПЕТЪР ДОНЕВСКИ е роден през 
1938 г. в с. Търнак, Врачанско. 
Автор е на белетристичните 
книги “Скът”, “Дива кръв”, 
“Лудо време”, “Залези в равни-
ната”, “Удавени очи”, “На село 
зреят черешите” и др. Член е на 
Съюза на българските писатели.

през пролетната ваканция на децата 
бях решил да отида до село търнак. (...)

Гледах разписанието на автобусите, 
когато някой застана зад мен. 

- За село ли си и ти? - питаше ме 
жена, която държеше чувал със сноп 
лозички, явно щеше да ги засажда тая 
пролет някъде. кимнах й леко, а тя про-

дължи. - да идем, да идем. Ама... дали 
ще заварим нещичко? и аз цяла зима не 
съм стъпвала. Не знам. кражби, краж-

би... и църковната камбана откраднаха 
есента... Безбожна работа. Ама-а-а... С 
тия малки пенсии... За къде по-напред? 
да идем и да посадим нещичко - про-

дължи да ми разказва тя с мекия си 
глас. 

Явно е чакала такъв като мене, за да 
сподели  неволята си. Говореше бавно, 
повтаряше някои неща, като искаше да я 
разбера по-добре, а когато погледите ни 
се срещнеха, от влажните й очи лъхаше 
вълнение и обида за кротката й душа, 
която се беше разбунтувала. Слушах, 
кимах с глава, усещах, че лицето ми го-

реше от гняв. мълчах и се питах: къде, 
къде е сега, къде остана онова весело 
и миловидно уважение между хората? 
къде се изгуби безкрайната селска до-

брота и свидната обич към земята? и 
в градовете не стана по-добре. пред-

приятията приватизирани, разграбени,  
унищожени... Хората останаха без пре-

питание, срещаха дните си неспокой-

ни, загрижени, погледите им горяха от 
тревога, недоверие и ненавист. е-е-ех... 
до какво ли не води немотията... и без-

работицата принуди младите да тръгнат 

по чуждия свят - кипър, Гърция, испа-

ния, италия... това бяха техните пъти-

ща, там търсеха своя късмет. (...)
познавах шефа на автогарата. той 

ми разказваше за новините из града. 
Но днес се позасмя и ми посочи човека, 
който седеше на първата пейка до вхо-

да. 
- Бай Ганчо, бай Ганчо... директора, 

бе! - подвикна ми той, като се чудеше 
на недоумението ми. - Нали го знаеш? 
Стар поборник на школото едно време. 
(...)

Неволно вдигнах ръка и свалих кас-

кета си. дали от уважение, с което ня-

кога почитахме учителите си, или от  
нещо друго, не разбрах, но погледът 
ми се прикова към мълчаливото едро 
попрегърбено старче с бледо, покрито с 
дълбоки бръчки лице. Големите му очи, 
скрити в хлътнали очни ямки, потънали 
под оръфани бели вежди, и костеливи-

те ръце, стиснали омачканото бомбе, 
ме учудиха, но белегът под брадичката 
прогони съмнението ми. Боже мой... 
Ганчев, директорът. той беше. Учите-

лят по математика. (...)
Задаващият се автобус приближи 

бавно и спря. Шофьорът отвори врати-

те, но не видя как старецът се вмъкна 
в автобуса, вглеждайки се в уморените 
лица на хората. (...)

- ти какво чакаш? - запита шофьор-

ът. - Хайде, няма ли да слизаш?
- Аз ли? - смотолеви човечецът. - 

Ще сляза, ще сляза... Ама-а-а... внука 
си чакам. Ганчо. тия  дни... трябваше 
тая седмица да си дойде.

- Откъде да си дойде?
- От кипър. там е на работа. Със 

снахата са там. трета година са, ама съ-

брал е парици и ще си дойде вече. (...)
След няколко дена пак пристигнах 

на автогарата. Старият учител седеше 
на същата пейка. пак беше замислен. 
погледът му се рееше към небето, къ-

дето високо летяха гълъби, но бързо 
ятото се сниши над близките тополаци 
и тихият плясък на крилата им се из-

губи зад сивите покриви на градските 

къщи.
Не усетих кога се беше преместил 

към моята пейка и като ме погледна 
със сухите си очи, се засмя:

- Аха! пешко, пешко... - и радостно 
си вдигна редките вежди, като стиска-

ше моята десница, в която потъваше 
кокалестата му ръка. - ти ли си бе, мо-

ето момче? добре направи, та се пре-

мести в града. Ама ние? кой е вярвал, 
че  идват тия времена? (...) всичко се 
ограби. Стопански дворове, ферми, ма-

шини... полето запустя. А за училище-

то... Обезлюдиха се селата, немотията 
прогони младите по чужбина и селата 
останаха без деца. За учебната година 
сега събират децата от по няколко села 
в едно. возят ги в рейсове, правят сме-

сени паралелки, съкращават учители. 
трудни, трудни времена дойдоха за 
училищата. Ама демокрация, кривора-

збрана демокрация.
- е, какво да се прави? времена, те 

кого ли са пощадили?... Ама дано пък 
на младите да им излезе късметът. да 
му намерят колая. до късмета е.

- късмет ли? късмет? къде да го 
намерят тоя късмет? по чужбина? там 
ли? ти познаваш моите внуци. Завър-

шиха математика, ама няма работа за 
тях... пръснаха се по чужбина. митко е 
с корабите, обаждал се е есенес от ка-

рибите, данчо е по испания, а Ганчо... 
ех, моето име е в кипър. Отидоха със 
снахата и вече трета година са там.. ра-

ботят картофи на някакъв англичанин. 
От внуците си чаках отмяната. изучи-

ха се... пък сега... (...)
Старецът стана, огледа пак залата, 

като да потърси някого, но после на-

сочи погледа си навън към шосето, по 
което пристигаше нов автобус, който 
спря в сектора. От отворените врати  
слизаха умислени пътници, хора с без-

изразни лица, които побутваха стареца 
от една на друга страна, без да разбе-

рат, че тоя човек чакаше някого. Чака-

ше внука си. Ганчо.
- Бих те помолил - каза ми прибли-

жилият се до мене шеф на автогара-

та. - виждам, че добре се познавате, 
за даскала, де... вече цял месец виси 
на перона. кажи му... Ганчо вече не 
е между живите. миналото лято се е 
разделил с жена си, есента получил ин-

фаркт, починал само за десетина дни. 
в кипър... там са го погребали. много 
пари  искали за превоз на трупа, ама 
кой да ги даде?

Стоях онемял. Усетих хлад по ли-

цето си. Смразеният ми поглед плъзна 
по още оголените върхари на тополи-

те, които, полюшвани от вятъра, маха-

ха като с ръце на някого за сбогом. и 
гълъбите пак се вдигнаха в небето, за-

въртяха се над посивелите покриви на 
градските къщи и литнаха зад гората, 
където тихият плясък на крилата им се 
изгуби из зелените ниви на равнината.

Художниклюдмиласенов

Редактор   �
Боян БОйЧЕВ
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Магията 
на груминг 
изкуството
МихаелаНемигенчеваподдържа
добриявъншенвиднадомашните
любимцисмноголюбовитърпение

сНиМкиБългарскагруМиНгасоциация

сНиМкарадославПърваНов

  �
Надежда Ушева сНиМкаавторката

Заслужени признания

Михаела Немигенчева завоюва второ място в Петото на-

ционално груминг шоу, състояло се в София през ноември. Ор-

ганизирано е от Националната груминг асоциация със съдия 
Беатрис Колома Солис от Испания. Михаела се състезава в ка-

тегория “Начинаещи” със стаж до една година с мини пудел, 
подготвен с козметиката, която представя за България. в най-
голямата груминг проява у нас участват фризьори на кучета 
от страната, които в продължение на пет дни учат и демон-

стрират световни техники в областта на пет груминга, креа-

тивния груминг, 3D композиции и удължаване на козината. 
През октомври тази година Михаела се изявява в “Короната 

на Благоевград” - Международна киноложка изложба, където 
също печели второ място в категория “Овчарки” със староан-

глийска овчарка, която поддържа в студиото си. 
Тя притежава приз и за млад водач на куче.

На пръв поглед изглежда 
нетипично да водиш домаш-

ния си любимец на фризьор 
или да му се почиства зъб-

ният камък, но това е в реда 
на нещата за все повече соб-

ственици на кучета и котки 
у нас. И ще става все по-ес-

тествено разкрасяването и 
поддържането на добрия вън-

шен вид на животното в про-

фесионална среда. Наистина 
процедурите са доста нашу-

мели, особено през послед-

ните две-три години - само 
в Габрово има три груминг 
студиа. Наблюдавам култура 
на българина към приобщава-

не на цялото семейство към 
тези услуги, казва за ДУМа 
Михаела Немигенчева, соб-

ственичка на “Сити груминг 
студио Габрово”, на което 
гостуваме.

 
тя е младо и амбициозно 

момиче, чиято любов и хоби 
към животните се превръщат 
в нестихваща страст и перс-
пектива за работа. съпътстват 
целия й живот, и по-специал-
но кучетата, чрез тях именно 
открива и груминга. това е 
истинско изкуство, което за 
мен е начин на живот, споде-
ля михаела, която е родена в 

Габрово, но е израснала в Не-
себър. 

какво точно се разбира 
под груминг? - питам аз. Гру-
мингът е съвкупност от про-
цедури, които прилагаме на 
домашния четирикрак, за да 
бъде поддържан, чист и здрав. 
Част от услугите са изрязване 
и изпиляване на нокти, по-
чистване на очи и уши със 
специални лосиони, изкъп-
ване с подходяща козметика 
според вида косъм и козина, 
изсушаване и подстригване 
според желаната прическа, 
почистване на зъбен камък, 
обяснява Немигенчева. тя ра-
боти с всякакви кучета и кот-
ки, независимо дали са малки 
или от по-едрите породи. има 
такива, които не се подстриг-
ват. при тях прилагам само 

изресване на подкосъм, сва-
ляне на мъртва козина. 

при по-буйните кучета 
трябва много повече търпе-
ние, увереност, доброта. Лю-
бов. те я усещат. Успокояват 
се и не след дълго мога да 
продължа с работата си. по-
големите са по-спокойни от 
малките. разбират, че не им 
правя нищо лошо. Но някои 
имат характер и не дават да се 
пипат въобще. тогава на по-
мощ идват наградките - нещо 
вкусно за хапване, дъвчене, 
гризкане, посочва габровката. 
по думите й обаче кучето по-
лесно се овладява от котката! 
Затова и процедурите с котки 
се извършват в присъствието 

на стопаните! писаните са 
по-непредвидими, неспокой-
ни. повечето не обичат вода-
та и сешоара. докато кучето е 
по-разбрано - гушка се, радва 
се, гали се, а мъркащите гле-
зани предпочитат компанията 
на господарите си.  

прибягвате ли до упой-
ващи вещества? - прекъсвам 
я за кратко. Нямаме право 
да слагаме упойки, защото 
не сме медицински лица. Но 
пък извършваме козметични 
услуги, които са почти ме-
дицински, добавя с усмивка 
26-годишната габровка. Гру-
мингът, освен фризьорство, 
е и превенция за здравето на 
животното, защото по вре-
ме на процедурите може да 
се открият различни пробле-

ми като кожни заболявания, 
инфекции в ушите, очите, в 
ставите, изкривявания. един 
добър грумър трябва да има 
и киноложки познания, инди-
видуален подход и специално 
отношение към животното. 

михаела определя гру-
минга като магия, в която 
открива истинското си аз. 
Нищо, че преди това е учила 
в софия и става бакалавър по 
икономика и магистър по за-
страховане и социално дело. 
решава да се отдаде професи-
онално на голямата си страст. 
изкарва базов курс от три 
месеца в столицата в груминг 
училище, основано към Бъл-
гарската груминг асоциация 
с председател светлана ди-
мова. през април т.г. държи 
успешно изпита и става член 
на БГА. като дипломиран 
грумър не спира да се обуча-
ва и да посещава семинари и 
мастъркласове, организирани 

от асоциацията. 
точно преди година Не-

мигенчева с ентусиазъм от-
варя салона си в центъра на 
Габрово. оборудван с всичко 
необходимо за съвършената 
грижа на опашатите, от ня-
колко месеца е и официален 
представител за България на 
чуждестранна марка професи-
онална козметика за домашни 
четириноги. има и онлайн ма-
газин, в който може да се пра-
вят поръчки от цялата страна.  

тези от нас, които обичат 
кучетата, обичат и хората. до-
бри са. Необходимо е да има 
любов към животните, огро-
мно търпение - това е основно-
то, категорична е талантливата 
грумърка, която се радва вече 
на постоянни клиенти, и то це-
логодишно. смятам, че са до-
волни. това усещам. важно е 
да имаш отношение и към хо-
рата, тъй като те водят живот-
ните. Хубаво е, че все повече 
собственици разбират тези 
грижи като необходимост и 
не се мъчат вкъщи сами да по-
стигнат добър резултат. както 
е в чужбина, доста популярно 
е ходенето на груминг. 

Наред с цялата суетня пре-
ди коледа сега се наблюдава 
и по-оживен интерес за праз-
нична премяна и при пухкави-
те сладурковци, за да са спре-
тнати и пленяващи. За спомен 
домашните красавци могат да 
участват в коледна фотосесия, 
която се прави за първи път в 
града, организирана съвмест-
но със светла василева и ра-
дослав първанов, професиона-
лен фотограф от Габрово. той 
ще снима любимеца в червена 
одежда, с диадема, рогца или 
панделка пред разкошния ко-
ледно-новогодишен декор в 
студиото на михаела. А тя е 
пример за това как можеш да 
сбъднеш мечтата си и да рабо-
тиш точно това, което обичаш, 
в родния си град!сНиМкаМихаелаНеМигеНчева
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те искат душите на децата 
ни - нищо по-малко.

Банална ли ни е темата за ис-
танбулската конвенция? май да.

толкова нещо се изговори и 
изписа, има и решение на кон-
ституционния съд, и готово. 
край.

Но не е край. изобщо не е 
край.

да попитам още нещо - ба-
нална ли ни е темата за децата ни? 
децата ни интересуват ли ни?

обичаме ли ги, живеем ли 
с мисълта за тяхното добро, за 
тяхното бъдеще?

да, нали? ето затова истанб-
улската тема е актуална и винаги 
ще бъде актуална.

особено когато Брюксел 

отново извива ръцете на Бълга-
рия да вкара темата за джендър 
конвенцията в българския пар-
ламент.

Брюксел е превзет от дж-
ендър политици, които все по-
нагло и безпардонно изнудват 
националните политически ли-
дери.

откъде конкретно идва нати-
скът този път?

откъдето и предишния път.
стефан Льовен - новият сер-

гей станишев начело на пес 
- открито и в официално писмо 
заявява следното безумие:

"правната рамка не може 
да бъде извинение, нито пречка 
за членовете на нашето поли-
тическо семейство да възпре-
пятстват, бавят или игнорират 
международните правила срещу 
насилието, основано на пола и 
домашното насилие", пише на 
23 ноември 2022 г. стефан Льо-
вен до корнелия Нинова, чия-
то категорична позиция срещу 
джендър идеологията е добре 
известна.

какво значи в пряк превод 
"правната рамка не може да бъде 
извинение"? какво точно казва 
новият сергей станишев на име 
стефан Льовен?

Не ни интересува вашата 

национална конституция, не ни 
интересуват решенията на кон-
ституционния съд - интересува 
ни легализирането на изврате-
ността, интересува ни децата ви 
да станат джендъри!

ето това казва този отврати-
телен наглец Льовен, който не 
знае какво е да имаш деца и да си 
готов да си дадеш живота за тях.

и го повтаря, за да няма ни-
какво съмнение какво има пред-
вид, ето:

"всички държави трябва да 
преодолеят законодателните си 
бариери", за да приемат истанб-
улската конвенция!

тези хора не ги интересува 
нито национална традиция, нито 
християнска етика, нито базисни 
морални рамки!

това са хора, които са се про-
дали на злото!

Затова толкова им пречи 
корнелия Нинова - защото за-
стана твърдо и безкомпромисно 
срещу всеки опит чрез правната 
система джендър лудостта да 
бъде вкарана в училищата и дет-
ските градини.

Затова искат да я махнат - 
всеки национално мислещ по-
литик им пречи, всеки нормален 
човек, неодобряващ лудостта 
им, те го мразят.

Затова не се заблуждавайте, 
не ги оценявайте според крите-
риите на нормалните хора, ка-
квито сме огромното българско 
мнозинство.

тези там отдавна не са таки-
ва - брюкселският политически 
елит отдавна се е превърнал в 
инструмент на незапомнено чо-
вешко падение и мрак!

водени са разговори - по моя 
лична информация - също така 
с ГерБ и дпс, за да може ис-
танбулската тема да бъде отново 
вкарана в българския парламент, 
като се намери законодателен 
текст, който заобикаля решени-
ето на конституционния съд от 
юли 2018-а, обявил тази конвен-
ция за антиконституционна.

Заповедта на джендъриата от 
Брюксел е "да се намери начин". 
тях закони, конституции, тради-
ции и християнска етика не ги 
интересуват!

Налагането на джендър иде-
ологията и дяволската лъжа, че 
"няма мъж и няма жена", има 
една-единствена цел: да обсебят 
душите на децата ни! Нищо по-
малко от това!

в западните медии - особено 
саЩ - вече има стотици потре-
саващи разкази на деца, подлъ-
гани да си направят "операция 

на пола" именно от такива дж-
ендъри - потресаващо е да чуеш 
тийнейджърка на 16 години, 
която плаче как никога няма да 
може да кърми бъдещото свое 
бебе - защото са й направили 
двойна вазектомия, отрязали са 
й двете гърди и вече две години 
те не спират да сълзят, въпреки 
хормоните... момичето вече се е 
осъзнало... но много късно!

такива истории има стотици, 
вече има издадени книги с таки-
ва трагични признания!

това не трябва да се допуска 
у нас!

Затова всеки политик, заста-
нал срещу тази лудост, заслу-
жава подкрепата на нормалните 
хора у нас.

Защото тази подкрепа е пря-
ка подкрепа за децата ни!

приятели, не заспивайте!
ако сега заспим розови съ-

нища, ще се събудим в кошмар-
на реалност!

Не заспивайте!
много рядко си позволявам 

да ви помоля за нещо, но сега ви 
моля:

споделете този текст!
обещавам, че няма да е по-

следен!

Фейсбук

Лидерът на Бсп корнелия Нинова е 
подложена на безпрецедентен външен 
натиск за приемане на истанбулската 
конвенция.

Новият председател на пес стефан 
Льовен, който преди месец замести сер-
гей станишев, е изпратил грубо и улти-
мативно писмо до "позитано" 20.

в него се поставя въпроса Бсп или да 
признае джендър идеологията и истанб-
улската конвенция, или другите партии 
в пес ще поставят въпрос за това Бсп 
изповядва ли общите ценности.

"правната рамка не може да бъде 
извинение, нито пречка за членовете на 
нашето политическо семейство да въз-
препятстват, бавят или игнорират меж-
дународните правила срещу насилието, 
основано на пола и домашното насилие", 
пише на 23 ноември 2022 г. стефан Льо-
вен до "уважаема корнелия".

На конгреса на социалистическия 
интернационал в мадрид преди дни се е 
развихрил гръмовен скандал. корнелия 
Нинова беше вицепрезидент на социн-
терна един мандат и кандидатурата й 
беше издигната отново. върху нея обаче 
е упражнен безпрецедентен натиск да се 
оттегли.

след като Нинова отказала, без никак-
ва процедура името й просто е заличено в 
списъка на кандидатите, а кандидатурата 
й изобщо не е подложена на гласуване.

причината за този тоталитарен под-
ход, който няма нищо общо с демокра-
тичните принципи, е писмо на предста-
вителка на ЛГБти и жени от социнтерна 
джанет камило до комисията по етика 
към си.

в него с ултимативен тон пише, че 
"всички държави трябва да преодолеят 
законодателните си бариери", за да при-
емат истанбулската конвенция.

На практика от пес казват, че наци-
оналното законодателство на България, 
което след решението на конституци-
онния съд забранява ратификацията на 
истанбулската конвенция, няма никакво 
значение пред международното право 
и корнелия Нинова не е подходяща за 
вицепрезидент на социнтерна, защото е 
противник на истанбулската конвенция. 
което е абсурдно от гледна точка на евро-
пейските норми за правото да изразяваш 
мнение и позиция.

всъщност Нинова е дискриминирана 
от пес и социнтерна, защото има пози-
ция, различна от тази, която изповядват 
ръководството на тези две организации, 
които явно са превзети от джендър иде-
ологията.

"Затова от името на социалистиче-
ския интернационал на жените смятаме 
твърдо, че кандидатурата на корнелия 
Нинова за вицепрезидент на си и поли-
тическата позиция на "Бсп за България" 
по отношение на равнопоставеността е 
опит срещу отстояваните позиции на со-
циалистическия интернационал за равен-
ство", пише джанет камило до конгреса 
на социнтерна.

Благодарение на Бсп и лично на 
корнелия Нинова ратификацията на дж-
ендърската конвенция и признанието на 
трети социален пол извън мъж и жена не 
мина в Народното събрание.

тогава делегация на пес пристигна 
в България да я притиска да отстъпи. тя 
не го направи и си навлече много силни 
външни врагове. Нинова и сега няма да 
отстъпи.

"докато съм председател на Бсп, ще 
защитавам мнението на хората, а то е про-
тив истанбулската конвенция. Българ-
ската конституция защитава различните 
хора, но ратификация на истанбулската 

конвенция в България е акт невъзможен. 
докато съм председател, ще отстоявам 
тази позиция с всички рискове и отговор-
ности." това е позиция на лидера на Бсп 
корнелия Нинова, която не се е промени-
ла и към този момент.

Нинова бе категорична, че не е въз-
можно Бсп да преосмисли позицията си 
по истанбулската конвенция, особено на 
фона на гласуването преди година в евро-
парламента на резолюция, която подкре-
пя различните и която бе подкрепена от 
петима евродепутати на партията.

конституционният съд миналата го-
дина излезе с решение, според което пол 
трябва да се разбира само в неговия био-
логичен смисъл.

"поздравявам конституционния съд. 
откакто се занимавам с политика, най-
големият натиск отвътре и отвън ми е 
оказван по тази тема - истанбулска кон-
венция и налагане на джендър идеоло-
гия. и до днес чувам обвинения, че Бсп 
не е лява партия, щом не ги признава. Че 

съм променила характера на партията от 
лява в консервативна. Бях заклеймявана 
и оприличавана на виктор орбан, когато 
преди години призовах: "пазете децата и 
семейството." Знам, че това няма да ми 
бъде простено, но си е заслужавало ця-
лото усилие." това написа тогава Нинова 
във фейсбук.

според лидера на Бсп и днес нати-
скът върху България за приемане на ис-
танбулската конвенция е огромен и се 
правят всякакви опити този въпрос от-
ново да бъде поставен за разглеждане в 
парламента.

Те искат душите на децата ни! И Нинова им пречи
  �

Александър УРУМОВ

ПЕС притиска Нинова за 
Истанбулската конвенция
Двеписмаизпратихаевропейскителеви,
задапрокаратджендърскатаидеология
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накратко

натозиденсародени

БЕЛЛАЦОНЕВА,актриса
ЗДРАВКАЙОРДАНОВА,
олимпийскашампионка
поакадемичногребане
ИВАНМИЛУШЕВ,художник
КОСТАДИНГЕОРГИЕВ
(КОЦЕТО-КАЛКИ),стоматолог,
актьор,певец

Майсторътначетката

анатоЛиЙстанкУЛоВ

днес празнува рож-
ден ден, и то не обикно-
вен, а 66-и. Пожелаваме
мупрезцялатаследваща
годинадаполучавасамо
шестици,итоподве!

Да е здрав, зареден
с несекваща творческа
енергия и оригинални
идеи!Даваеслекотаирадостживописните
сикартини,асостротосиперонакарикату-
ристдабодебезсвянижалвсички,коитого
заслужават.

Наздраве!

ОтекипанаДУМА

поетесата и актри-

са тоня Борисова, род-

ственица на Захарий 
Стоянов, ще отбележи 
70-годишнината си и 55 
години творчески път 
на сцената с поетично-

музикалния спектакъл 
“пътеки към душата 
на България” - на 10 де-

кември от 19 ч. в кино 
“люмиер” в Ндк, нау-

чи дуМа от Сълзица 
Борисова. 

той е изграден от 
тоня Борисова по ней-

ни стихове, обединени 
от темата за родолю-

бието, съхраняването 
на родовата и истори-

ческата памет, българ-

ския език; стародавните 
традиции и изумител-

ния фолклор; заветите 
на предците, Вярата и 
духа Български.

На сцената ще из-

лязат над 30 изпъл-

нители, сред които 
солистките на хор 
“Мистерия на българ-

ските гласове” елена 
Божкова, Станислава 
Бобева, Мария Геор-

гас и полина паунова; 
Студентският ансам-

бъл “Зорница”, пе-

вците Бинка добрева, 
данислав кехайов, Га-

лина дурмушлийска, 
полина порумова, 
гайдарката красими-

ра Чуртова, младата 
гъдуларка Мария Ива-

нова и актьорът пла-

мен Мирянов.
тоня Борисова е 

родена на 13 ноем-

ври 1952 г. по свои 
поетични книги е 
реализирала над 680 
авторски поетично-
музикални спектакъ-

ла, на които често е 
организаторка, сце-

наристка и режисьор-

ка, изпълнителка на 
стиховете и на песни 
от всички фолклорни 
области на България. 
авторка е на книгите 
“приказка за добро-

тата”, “Жива памет”, 
“Царевград търнов - 
Всеславният” и “път 
от Светлина в Без-

края”.

Жителите на софийския квартал 
“Бояна” ще могат да посетят на 9 де-

кември напълно безплатно (срещу 
представяне на лична карта с адрес в 
квартала) един от символите на българ-

ската история и култура - храма “Св. св. 
Никола и пантелеймон”, в рамките на 
инициативата ден на отворените врати 
в Боянската църква, научи дуМа от 
Националния исторически музей.

директорката на НИМ доц. д-р 
Бони петрунова и Фондация “Балкан-

ско наследство” канят на представяне-

то на новото дигитално лице на Боян-

ската църква на 9 декември от 15 ч. в 
зала 3 на музея.

Инициативата “Новото лице на 
Боянската църква” се реализира от 
Фондация “Балканско наследство” 
в партньорство с НИМ и с финансо-

вата подкрепа на Националния фонд 
“култура”. проектът има за цел да 
обогати дигиталното съдържание и 
комуникационните канали на фили-

ала на НИМ “Боянска църква”, който 
е част от богатия списък на ЮНеСкО 

за световно културно и историческо 
наследство.

В резултат от процеса по дигитали-

зация на българското културно-исто-

рическо наследство бяха фотографира-

ни всички стенописи в църквата и беше 
създадена 360-градусова панорама на 
недостъпния за посетители параклис, 
който се намира на втория етаж на хра-

ма, разказват от музея.
360-градусовата панорама на па-

раклиса, която е недостъпна заради 
провеждането на консервационно-
реставрационни дейности, ще може 
да бъде видяна за първи път на специ-

алното събитие, със свободен достъп, 
в зала 3 на НИМ. дигитализираните 
уникални стенописи са част от нова 
уеб страница на Боянската църква - тя 
ще бъде представена заедно с инте-

ресни факти около паметника, които 
рядко са достигали до публика извън 
научните среди.

през 2019 г. се навършиха 760 го-

дини от обновяването на Боянската 
църква от севастократор калоян и 40 
години от включването на паметника 
в Списъка на световното културно на-

следство на ЮНеСкО.

двама от най-уважавани-

те български музиканти - пи-

анистът людмил ангелов и 
диригентът росен Миланов, се 
присъединяват към сезона на 
Националния оркестър с ма-

тине - подарък за меломаните, 
научи дуМа от кремена Ни-

колова-Флор, реклама и връз-
ки с медиите на Софийската 
филхармония. На 11 декември 
от 11 ч., само ден преди да го 
изсвири в голямата зала на Бер-

линската филхармония, лю-

дмил ангелов ще представи 
концерт за пиано и оркестър 
3 от патриарха на българската 
класическа музика панчо Вла-

дигеров. Второ действие от ба-

лета “лешникотрошачката” от 
Чайковски ще звучи във втора-

та част на концерта.
От петте клавирни концер-

та на панчо Владигеров кон-

церт за пиано и оркестър 3 се 
радва на най-голяма популяр-

ност. Написан е специално за 
откриването на новата голяма 
концертна зала “България” в 
София на 9 октомври 1937 г. 
Изпълнен е от академичния 
оркестър с диригент Цанко 
Цанков, солист е композито-

рът. третият клавирен кон-

церт носи едни от най-ярките 
характеристики на Владиге-

ровата музика - открояваща 
се мелодичност, контрастни 
настроения, пищна оркестра-

ция, звуков блясък, ритмично 
богатство.

„Арабеск” поднася 
„Снежната кралица”  
в навечерието на Коледа 

В навечерието на най-светлия и 
обичан празник в годината - Коледа, 
балет “Арабеск” кани на една вечна 
и неостаряваща приказка - фантас-
тичната детска притча “Снежна-
та кралица”. Безсмъртната творба 
на Андерсен оживява на сцената 
на НМТ “Стефан Македонски” на  
9 декември от 19 ч., научи ДУМА от 
Петя Ангелова. С магията на танца, 
с вълшебството на красивата музи-
ка, с вълнуващата история спекта-
кълът на балет “Арабеск” ще разка-
же всичко това и ще даде отговора 
на най-важния въпрос: Ще възтър-
жествуват ли доброто и любовта?

Новото дигитално лице 
на Боянската църква
360-градусовапанорамананедостъпниязапосетители
параклиснавторияетажнахрамащебъде
представенавНационалнияисторическимузей

СНимкаНим

Юбилеен спектакъл на Тоня Борисова 
събира на една сцена над 30 изпълнители

СНимкаНДк

Людмил Ангелов и Росен Миланов 
с неделно матине в зала „България”

Росен Миланов

СНимкиСофийСкафилхармоНия

Людмил Ангелов

Отиде си писателят 
Валентин Караманчев

Напусна ни още 
един от големите май-
стори на българското 
художествено слово 
Валентин Караманчев, 
съобщиха на БТА от 
СБП. Валентин Кара-
манчев е роден в град 
Неврокоп. След завърш-
ването на висше об-
разование започва работа като окръжен 
кореспондент на в. “Народна младеж”, 
на който по-късно става главен редактор. 
Бил е зам. главен редактор на в. “Работ-
ническо дело”, директор на издателства-
та “Народна младеж” и “Партиздат”, 
ген. директор на ДСО “Книгоиздаване” и 
председател на ДТСО “Българска книга и 
печат”. Популярни са книгите му “Мър-
вашки песнивец”, “Черешова Задушни-
ца”, “Елен от Велика гора”, “Въздаяние”, 
“Брашнен чувал”. Почетен гражданин 
е на Гоце Делчев, носител на наградите 
“Людмил Стоянов”, “Андрей Германов” 
и “Иван Богоров” (2022), както и на чуж-
дестранни отличия за литература. Покло-
нението ще се състои на 11 декември в Ри-
туалната зала на Централните софийски 
гробища. Поклон пред паметта му!
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отговоринакръстословицата

отброй239

- Как е на турски 
Бойко Борисов?

- Асфалт паша...

воДоравно:
"Жълттруд".Театри.Ловнидол.Кроул.Ави-

ано."Лимонада".Нови/Милан/.Ов.Ачканови/
Григорий,Фьодор/.Лечева/Весела/.Ученичка.
Ла.Зелка.Ди."Ромика".Ота.Берг/Албан/.Да.
Елу. Отговорник. Ирш /Робер/. Неудобство.
Стол. Албатрос. Лид. Корея. "То". Професии.
"РВС". Ул /Алфред/. Огове. Лисабон. Сливар-
ка. Набег. Аяк. Ир. Две. "Ила". "Ан". Авиатор.
Ориз.

отвЕсно:
Кълвач. Еолит. Ролан /Ромен/. ЛОИ. Кул-

турология. Отварачка. Шлифовка. "ТНН". Неа.
Дева.Трио.ОН.Бона.Серии.Уд.Свидетелки.
Кра.Идол.Ичиргубоила.Лин.Годар/Жан-Люк/.
До. Ат. Молар. Вотерс /Жозеф/. В.Р. Екове.
Одобряване.Карнич/Тереза/.Марсо/Марсел/.
СБА.Тоа.Ели.НТС.Обир.Трудовак.Ив/"Моят
братИв"/.Тунели.Илава.Алкохол.Газ.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

светаАннаепочитананяколкопъти
вгодината

Дълго време Йоаким и Анна нямали
деца. Освен личната си мъка трябвало да
понасятиобщественияукор, тъйкатобез-
детството,считанозаБожиенаказание,не
сепосрещалосъссъчувствие.Смолитваи
надеждадошлавесттазадългоочакваната
рожба,коятощебъденареченаМария.

Църквата почита света Анна няколко
пътивгодината:на8и9септември,когато
празнувамеРождествотонаПресветаБого-
родицаивъзпоминавамеНейнитеродители
-св.ЙоакимиАнна;на9декември,когато
празнувамеЗачатиетонаПресветаБогоро-
дицаотсв.Анна;на25юли-денянауспени-
ето(смъртта)й.

Зачатие на светата Божия прамайка
Анна

НашиятГосподиБог,желаейкидасъз-
дадезаСебеСиживаЦъркваисвятДомза
Своето пребиваване, изпратил Своя Ангел
приправеднитеЙоакимиАнна.ОттяхТой
пожелал да подготви Своя Майка по плът
ипредвъзвестилнабездетнатаинеплодна

Анна за зачатието и раждането на Девата
отнея.

ТакаСветатаДеваМариябилазачената
ироденапообещаниеотБога,макаричрез
плътскосъединение.ЗащотосамоединГос-
под и Бог Иисус Христос се родил от Пре-
светатаДеваМариябезмъжибезбрак,не-
изреченоинеизказано,отДухСвети,родил
сесъвършенБогисъвършенЧовек.

Господ,заСвоетовъплъщениевсъвър-
шенство, възприел всичко необходимо за
човешкото естество, както изначално съ-
творилисъздалисамоточовешкоестество.
Някоиказвали,чеПресветатаДевасероди-
ласледседеммесеца-ибезмъж,нотовае
неправилно.Вдействителност,тясеродила
следдеветмесецаипопътяначовешкото
съединение.

Празненството в чест на Зачатието се
чества в пречестния храм на Пресветата
нашаВладичицаБогородица,намиращсев
Евораний,близодосветатавеликаЦърква.
Подробно сказание за зачатието и ражда-
нето на Пресвета Богородица се намира в
житиетонасветитеБогоотциЙоакимиАнна
поддатата9септември.Веселиетонапра-
веднитеБогоотциЙоакимиАннавЙеруса-
лимскияхрамиживатаимблагодарносткъм

Бога, освободил гиотнеплодствотои снел
оттяхукоранаближните,билоиначалона
празнуването на Зачатието. В Заченалата
сенесамоправеднитеродители,ноицели-
ят свят имал верен залог за изкуплението,
защото Нейното зачатие се извършило по
особенблагодатенБожийпромисъл.

предполага се, че църковното праз-
нуване на Зачатието е започнало още в
древнивремена

Началотонацърковнотопразнуванена
ЗачатиетонаПресветаБогородицаетрудно
дасеопределисточност,порадинедостиг
написменипаметници,номожесдостовер-
ностдасепредполага,четозапочналооще
в древни времена; тъй като всички обстоя-
телстваотживотанаБожиятаМайкабили
важниисвещенизадревнитеправославни
християни.ВVIIв.преподобниАндрейКрит-
ски,вденянаЗачатиетонаБожиятаМайка
написал канон и беседа. Денят на Зачати-
етоеотнесенкъм9декември,защототози
денедеветмесецапредиденянаРождест-
вотонаПресветаБогородица.ВКонстанти-
нополпразненствотовчестнаЗачатиетона
Пресвета Богородица на този ден било от-

празнувановЕвораний,спореддругочете-
не,Ураний,близодохрама“СветаСофия”.
ТукхрамътнаПресветаБогородицабилпо-
строенотединсенаторощеприКонстантин
Велики.

днес съБотА неделя понеделник
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Огледайте се, вечерта 
съберете най-близките 
около масата и обсъде-
те с тях плановете си.

Информацията, която 
по лучите, ще е полезна за 
дейността, с която се за-
нимавате. Бъдете умни.

Можете да уталожите 
нервното напрежение с 
разходки на чист въздух 
в парк или край морето.

Отглеждайте с любов 
доброто у себе си. Ще се 
наложи да се занимава-
те с дребни неща вкъщи.

Възможно е да сте свиде-
тели или провокатори на 
семейни недоразумения. 
Овладейте ситуацията.

Настроението ви е добро 
благодарение на хармо-
ничните ви отношения с 
любимия човек.

Всичко обещава да е спо-
койно, но от вас зависи 
дали ще направите деня 
приятен. Успех.

Професионалните успе-
хи и изяви ще покачват 
самочувствието ви, кое-
то дразни околните.

Налага се да играете ро-
лята на арбитър. Ще 
се справите блестящо с 
това и пак ще ви търсят.

Някои са настроени ва-
канционно и планират по-
чивка. Приключете с дело-
вите си ангажименти.

Приветствайте деня с 
усмивка и желайте добро 
всекиму. Ще успеете да 
вложите енергията си.

Ако сте обзети от тя-
гостно настроение и умо-
ра, пазете се от някои не-
обмислени постъпки.

00.20“НашиятследобедсБСТВ”

/п/

01.30“Заисториятасвободно”/п/

02.25“Дискусионенклуб”/п/

03.20“Контра”/п/

04.15“Думатаеваша”/п/

05.15Документаленфилм

05.40“НашиятследобедсБСТВ”

/п/

06.50Музикаленантракт

07.20“Актуалноотденя”/п/

07.55“СтудиоИкономика”/п/

08:50“Парламентарностудио”

11.00 Парламентарно заседание

на Народното събрание -

прякопредаване

14.00“НашиятследобедсБСТВ”

15.30Новини

16.00Документаленфилм

16.30 “Думата е ваша” - открита

линия

17.30ТВпазар

17.45Музикаленантракт

18.10ТВпазар

18.30Новини-централнаемисия

19.15“Актуалноотденя”

20.00“Дискусионенклуб”

21.00“Заисториятасвободно”/п/

22.00 Новини - централна еми-

сия/п/

22.30“Актуалноотденя”/п/

23.10“Дискусионенклуб”/п/

05.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
СимеонИванов

09.05 СутринсъсСветовнотопър-
венствопофутбол

09.25 100% будни - сутрешно то-
кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

11.30 ДнеснаСветовнотопървен-
ствопофутбол

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.30 Светътнажестовете
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 “Златно сърце” - 3-сериен

детскитвфилм
13.55 Фестивалнаанимационното

кино:“Песентазапачуърк”-
анимационенфилм

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 Малкиистории
15.10 “Снеженсвят”-твфилм
15.35 ОткрийПловдив-Хълмовете

наПловдив
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 ФИФАСветовнопървенство

2022:Третополувреме
17.00 ФИФАСветовнопървенство

2022: Хърватия - Бразилия,
четвъртфиналнасреща-пря-
копредаванеотДоха

18.55 ФИФАСветовнопървенство
2022:Третополувреме

19.45 Заланаславата:ДаниелБо-
римиров 

20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 ПанорамасБойкоВасилев
22.00 “Морето /80 годиниотрож-

дението на Стефан Дана-
илов/”-твфилм

23.00 Посветаиунас
23.30 ФИФАСветовнопървенство

2022:Третополувреме
00.00 ФИФАСветовнопървенство

2022:Нидерландия-Аржен-
тина,четвъртфиналнасреща
/запис/

02.00 ФИФАСветовнопървенство
2022: Хърватия - Бразилия,
четвъртфиналнасреща/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаНиколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“Огледаленсвят”-сериал
16.00 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.60

21.00 “Фермата: Мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаНиколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30“Съдебназала:ЕлЕй”-се-
риал,eп.11

00.30 “Добриятдоктор” -сериал,
с.3еп.11

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “Домашенарест” - сериал,
с.4еп.10

02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Опасни улици” - сериал,

с.15
05.30 “НепознатиТЕ” /п./ - доку-

менталнапоредица

04.35Телеканал“Доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“Живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/Женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.40 “Човек и закон” с Алексей

Пиманов

18.45“Поленачудесата”

20.00 “Време” - информационна

програма

20.45 “Пеем в кухнята с цялата

страна”-вокалношоу

22.50“Аниматорът”-филм

00.30“Съученички”-филм

01.55“Поленачудесата”

03.00 “Време” - информационна

програма

03.45“Двадни”-филм

Църкватапочитана9декемвриЗачатиенасв.Анна.св.Анна,майканапророксамуил
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
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И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор9705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

по Макс спорт 2
БаскетБол
21.00 олимпиакос - Болоня
по ДиеМа спорт 2
2.30 Филаделфия - ла лейкърс
по Макс спорт 1
ВолейБол
23.15 Минас - тренто
2.15 сада крузейро - Перуджа
по евроспорт 2
ски-скокоВе
10.55 ск в титизее Нойщадт
БиатлоН
14.30 ск в Хохфилцен
по евроспорт 2
сНукър
13.45 и 22.30 "Шотландия оупън"

Утре

ФутБол
по ДиеМа спорт 2
14.00 Блекбърн - Престън
17.00 суонзи - Норич 
по Макс спорт 2
БаскетБол
19.00 Черноморец - Берое
по ДиеМа спорт
21.45 Ховентут - тенерифе
по евроспорт 1
ски
10.15 ск във Вал д'изер 
(гигантски слалом, мъже)
11.30 и 14.30 ск сестриере 
(гигантски слалом, жени)
по евроспорт 2
сНукър
23.00 "Шотландия оупън"

в неделя

ФутБол
по ДиеМа спорт 2
15.00 кПр - Бърнли
21.30 Фрозиноне - Пиза
по ДиеМа спорт
БаскетБол
21.45 Ховентут - тенерифе
по евроспорт 1
ски
10.15 и 13.45 ск във Вал д`изер 
(слалом, мъже)
11.30 и 14.30 ск сестриере 
(слалом, жени)
по евроспорт 2
сНукър
14.45 "Шотландия оупън" (финал)

глЕдаЙтЕ

Александър везенков 
е носител на престиж-
ната награда "спортен 
икар" за 2022 година. 
Българският баскетболен 
национал заслужи приза, 
след като направи изклю-
чителен сезон с олимпи-
акос и с "лъвовете".

синът на сашо везен-
ков изпраща най-силната 
година, в която се утвър-
ди като един от най-до-
брите баскетболисти в 
европа. тежкото крило 
бе избран в идеалната 

петица на евролигата, бе 
удостоен с приза за най-
полезен играч на гръцко-
то първенство, спечели 
дубъл в Гърция и изведе 
отбора си до участие във 
Финалната четворка на 
най-комерсиалния турнир 
на стария континент.

този сезон везенков е 
фаворит №1 за наградата 
за MVP в евролигата. в 
момента той води инди-
видуалните класации за 
коефициент на полезност 
и за борби, като същевре-

менно е на второ място 
при най-добрите реали-
затори. За националния 
отбор саша игра на ев-
ропейското в Грузия, къ-
дето бихме домакините, 
но не успяхме да преско-
чим групата.

отбор на годината 
е националният ансам-
бъл по художествена 
гимнастика. това обяви 
председателят на журито 
на Фондация Български 
спорт Здравка Йордано-
ва, която днес празнува 

рожден ден. Грациите 
станаха световни шампи-
онки в софия.

призьорите в различ-
ните категории ще бъдат 
наградени на церемония 
в Гранд Хотел софия на 
15 декември.

останалите победи-
тели:

млад и талантлив 
спортист - пламена мит-
кова (лека атлетика); спе-
циална награда на фон-
дацията за националния 
отбор по тенис за девой-

ки до 18 г. (денислава 
Глушкова, михаела Цо-
нева и дария великова); 
пробив в световния спорт 
- Благой тодев (биатлон) 
и Алекс Николов (во-
лейбол); достойно пред-

ставяне - кирил милов 
(борба) и севда Асенова 
(бокс); впечатляващо 
представяне - стилияна 
Николова (художестве-
на гимнастика) и Алберт 
попов (ски).

Българският съдия сте-
фан миланов е наказан за 
шест месеца и е глобен с $10 
000 заради залагане на тенис 
мачове. два от тях той е ръ-
ководил лично. санкцията 
на 24-годишния българин 
влиза в сила със задна дата 
от 15 ноември 2022 г. до 14 
май 2023 г. миланов има 
пълна забрана за всякакъв 
вид спортна дейност.

“както играчите, така 
и съдиите се наблюдават 
стриктно от отдела за борба 
с корупцията към междуна-
родните федерации (ITIA) 
и всеки от тях трябва да е 
честен. подкрепяме изцяло 
действията на ITIA за съх-
раняването на почтеността 
в спорта. Ще предложим 
миланов да получи допъл-
нително наказание от дис-
циплинарната комисия. от-
правяме апел към всички да 
не участват в каквито и да 
било корупционни практи-
ки, защото всеки ще си поне-
се последствията”, закани се 
председателят на съдийска-
та комисия към федерацията 
ни веселина донева.

Снимкаcev.eu

ива Дудова (вляво) забива през двойната блокада на азоти Хемик при загубата 
на Марица с 0:3 гейма (-18, -23, -11) в Полша на старта на волейболната 
Шампионска лига. с 10 т. Дудова бе най-резултатна за пловдивчанките, 
а в “Нето арена” в Шчечин йована Бракочевич наниза 14 т. за полякините. 
Във II кръг Марица посреща еджзаджъбашъ (тур) на 20 декември

три футболни легенди напускат ЦскА 
1948 - треньорът Любо пенев, главният 
селекционер методи томанов и спортният 
директор радослав Здравков. твърди се, че 
ел Голеадор вече е хвърлил оставка. Засега 
информацията не е потвърдена или се отри-
ча. вероятното решение за напускането на 
тримата е намеса в работата.

пенев наследи Николай киров-Белия 

през лятото. след есенния дял тимът зимува 
на трето място, изпреварен само от ЦскА 
и Лудогорец. под ръководството на пенев 
ЦскА 1948 победи Левски с 1:0 в Бистрица 
на старта на шампионата и направи равен-
ства с Лудогорец - 2:2 у дома и 1:1 в разград. 
в последния си мач за годината софийският 
отбор елиминира Берое и се класира за 1/4-
финалите за купата.

Наказаха 
наш съдия 
по тенис за 
„черно тото”

Везенков със „Спортен Икар"
Баскетболистътспореденпризследнай-силнатагодина

Трио бяга от ЦСКА 1948
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пеТЪК
9 деКеМВРИ

Мондиал
по БНТ 1
17.00 Хърватия - Бразилия
по Нова тв
21.00 Нидерландия - Аржентина

Утре
Нова Тв
17.00 Мароко - Португалия
по БНТ 1
21.00 Англия - Франция

В неделя
по БНТ 3
11.30 Днес на Световното

Гледайте

При лечението и предпазването от вирусни заболявания е особено важно да
водим природосъобразен начин на живот (правилно хранене, движение, дишане,
почивка, хигиена, умеренослънце,психорегулиращиметоди).такаимуннатасис-
теманямадаползволинаповечетовирусидапроникнатидасеразвият,ааковсе
пактовастане,болесттащепротечемногопо-лекоипо-нататъкщеимаминимални
шансовеотнейнотовръщане!

Вируфорекомбиниранаформуласкачествениконцентриранибилковиекстра-
кти. тя едновременно балансира имунния отговор срещу голям брой патогени и
подпомагаестественатапротивовирусназащитанаорганизма.ViruForможедасе
приемазапрофилактика,особеноприналичиенаепидемия,кактоиуспореднос
другитетерапевтичниметоди–принеобходимостотвъзстановяване.Заразликаот
антибиотичнолечение,тукнямависокирисковеоталергии,дсискбактериози,нато-
варваненастомаха,черниядроб,бъбрецитеидругиважниоргани.

1.Черенкимион(челебитка)–патентованекстракт(Nigellin™)сцели20%отак-
тивнатасъставкатимокинон.Вложенотоколичествосеравнявапоосновнодейст-
виена1-2чаенилъжичкидобреусвоенисеменаиопределеносъдържаощеисъс-
тавки,коитонесеизвличатдобревмаслотоотчеренкимион.Скорошноизследване
напримердоказва,чеNigellin™енай-ефективниятот10подбраниекстрактавпотис-
каненаосвобождаванетонанай-активнитепровъзпалителницитокини.

2.Японскинокът–екстрактътеотбилкасотдавнаверифициранонаизтокдейст-
вие,вкоетонапоследъкученитесаоткрилимолекули,коитосаспособнидавзаимо-
действатсгенетичнияапаратнавирусите.Растениетосъщотакасеползвазаподо-
бряванесъстояниетонадихателнитепътищаибелитедробове–основнитаргетина
атакитеприедвалинеполовинатаотвсичкивъзможнивируси.

3. андрографис – в случая стандартизираният екстракт е максимално концен-
триран–с30%андрографолиди.Новиданнисаособенокатегоричнипоотношение
натова,чебилкатаосигурявапо-лекопротичане(почтибезусложнения)принастъ-
пилоинфектиране,катосесчитазаважноприемътдазапочневъзможнопо-ранов
ходаназаболяванетоилидорипредитодасепрояви.Същотака,въввъзстанови-
телнияпериод,акосмеупотребявалиантибиотици,парацетамолидругилекарства,
много по-бързо, чрез стимулирането на важни чернодробни ензими, остатъчните
количествахимиящебъдателиминираниоттялото!

4.джинджифил(исиот)-механизмътнадействиеекомплексен–потискасепла-
кообразуването,коетовсъщностебелегнапроникваненавируситенавътревлига-
виците;активизираимуннитеклеткииобразуванетонаантитела;премахваспазмите
надихателнитепътища;нормализираимунниятотговор;разреждаумеренокръвта
(итаканамаляваединотнай-неприятнитетромботичниусложнения).

Вируфореединадекватенсъвремененотговорназачестяващитевмалъкиго-
ляммащабвирусниинфекцииинавсепо-честитеслучаинаприспособяване(резис-
тентност)напатогенитекъммасовоприлаганитемедикаменти.

доктордимитърПашкулев

ВИРУФОР-адеКВатеНОтГОВОР
НаВИРУСНИтеИНФеКЦИИ

Футболната федерация на португа-

лия побърза да опровергае информаци-

ите, че мегазвездата Кристиано Ронал-

до е поискал да напусне отбора, след 
като е бил оставен резерва в 1/8-финала 
с Швейцария (6:1).

В официално изявление на сайта на 
организацията се отричат информаци-

ите на португалския спортен вестник 
“Record” и се уточнява, че “в нито един 
момент капитанът на националния от-

бор Кристиано Роналдо не е заплаш-

вал, че ще напусне националния отбор 
и лагера в Катар”.

“Кристиано всеки ден гради уни-

кална история в служба на национал-

ния отбор и страната си, като е напъл-

но ангажиран и ентусиазиран това да 

бъде най-доброто участие на португа-

лия за Световната купа”, отбелязват 
от футболната асоциация на “море-

плавателите”.
Роналдо има огромно желание да 

вкара първия си гол в елиминационна 
фаза на петото си Световно първенство. 
Освен това изостава от легендата еузеб-

ио по отбелязани голове на Мондиали 
за португалия и това обяснява мотива-

цията му да играе повече и да се стреми 
да е сред реализаторите и в Катар.

Според авторитетното спортно изда-

ние “Record” 37-годишният нападател е 
побеснял от решението на селекционера 
Фернандо Сантош и му подвикнал: “пре-

калено много бързаш да ме смениш!”, ко-

гато беше изваден още в 65-ата мин. при 

загубата с 1:2 от Южна Корея в мач без 
значение. На 1/8-финала с Швейцария, 
спечелен с разгромното 6:1, той влезе в 
73-ата минута при 5:1. Роналдо смени 
21-годишния Гонсало Рамош, който вка-

ра първия хеттрик на Мондиала, а гол на 
петкратния носител на “Златната топка” 
не бе зачетен заради засада.

Селекционерът призна, че не е до-

волен от поведението на нападателя, но 
двамата остават дългогодишни прияте-

ли и той счита въпроса за решен.
Липсата на гол в елиминациите вече 

на пет Мондиала обаче изважда от рав-

новесие Роналдо. На четвъртфиналите 
утре от 17 ч. португалия ще се изправи 
срещу сензацията Мароко, която ели-

минира Испания след дузпи.

Кристиано Роналдо отказа да тренира 
с резервите на Португалия, 
но остава да играе на Мондиала

Солени глоби  
за Сърбия и Хърватия

Хърватия и Сърбия бяха глобени 
от ФИФА заради политически посла-
ния в Катар. Наказанието на “ватре-
ните” е $53 000 заради вербални 
обиди към вратаря на Канада Милан 
Борян. Феновете бяха издигнали и 
знаме с неприлично послание към 35-
годишния страж. Борян, бивш играч 
на Лудогорец, е от сръбско потекло. 
Той е роден в град Книн, където има 
етническо сръбско малцинство. През 
1995 г., когато градът е превзет от 
хърватските сили по време на война-
та в бивша Югославия, той и семей-
ството му бягат в Канада. Сърбия 
отнесе $21 300 заради транспарант 
с политическо послание за Косово. 
На знамето бе изобразена Сърбия с 
включена и територията на Косово с 
надпис “Без предаване”.

НаКРатКО

Португалия 
отрича Роналдо 
да напуска
Звездатаобачеотказва
датренирасрезервите


